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   STENOGRAFSKI  ZAPISNIK 

 
sa  26. sjednice Skupštine Istarske županije, održane  12. studenoga 2015. godine (četvrtak) 
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 

 
Sjednicu  je u  10,12  sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske  

županije  (IDS), koji je sjednici i predsjedavao. 
 Pozdravlja vijećnice i  vijećnike, Župana Istarske županije sa suradnicima, cijenjene  
goste,  te medije. 
 Naglašava da je prema prikupljenim evidencijskim  listićima sjednici  prisutno 35 
vijećnika, pa Skupština ima potreban kvorum za  održavanje  sjednice i donošenje 
pravovaljanih  akata. 
    .  
PRISUTNI – ODSUTNI: 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan  

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutna (O) 
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17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
ID 

 

26. Danijel Mohorović 
SDP -SDSS- SDA Hr Odsutan (O) 

27. Tanja Vrbat 
SDP -SDSS- SDA Hr Odsutna  

28. Silvano Hrelja 
HSU- HSLS  

29. Branko Ružić 
ID  

30. Mladen Premuš 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP -SDSS- SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSU- HSLS  

33. Maja Šarić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
ID  

37. Miljenko Koroman 
SDP -SDSS- SDA Hr  

38. Marino Diminić 
HSU- HSLS  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VIVIANA BENUSSI,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
MARIN GRGETA, pročelnik Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i  gradnju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ. Upravni odjel za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ , 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
PATRIZIA BOSICH, pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 
LJILJANA ŠKIFIĆ, v.d., šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
DAVOR DEBELJUH, mr. sc.. Služba za  reviziju IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc.,  v.d. pročelnika  Upravnog odjela  za  gospodarstvo  IŽ, 
ANDREJ JURKOVIĆ, predsjednik  Savjeta mladih  Istarske  županije. 
  

PREDSJEDNIK Skupštine  Istarske  županije (IDS), VALTER DRANDIĆ, 
naglašava da su vijećnici  dobili prijedlog  dnevnog  reda. Predlaže  dopunu s točkom 18. 
Donošenje Odluke  o izmjenama i dopunama Regionalnog plana uređenja i upravljanja  
morskim plažama, za  koju  su  vijećnici  dobili  materijale  nedavno. Drugih prijedloga nije 
dobio pa  predloženi  dnevni  red s dopunom stavlja na glasanja. 

Nakon glasanja  utvrđuje  da je  Skupština sa 35 glasova  «ZA», bez  glasova 
«Protiv», za  26. sjednicu  Skupštine Istarske  županije utvrdila  slijedeći 

  
DNEVNI RED 

1.  

a. Verifikacija zapisnika sa 24. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 25. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Informacija o stanju sigurnosti na području Istarske županije u prvih devet mjeseci 

2015. godine 
4. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2016. godinu – I. čitanje 

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS   

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS  

43. Nansi Tireli 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Naprijed Hrvatska – Progresivni 
savez 
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5. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o ustroju i djelokrugu upravnih 
tijela Istarske županije 

6. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području IŽ za 2016. 
godinu 

7. Prijedlog Zaključka o odobravanju Programa rada Savjeta mladih Istarske županije 
8. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o utrošku sredstava proračuna za 

sufinanciranje Programa predškole u Istarskoj županiji u pedagoškoj 2014./2015. 
godini 

9. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu 
financiranja i  rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene 
ustanove u 2015. godini 

10. Prijedlog II. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2015. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

11. Treće izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 
12. Prijedlog Odluke o drugoj izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za 

nabavu proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini 
osnovnih i srednjih škola Istarske županije za 2015. godinu 

13. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Mate Balota Buje 

14.  
a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Medicinske škole Pula 
b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – 
Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola 

15. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju 
„Prim.dr. Martin Horvat“ Rovinj 

16. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o proširenju djelatnosti 
zdravstvene ustanove Istarski domovi zdravlja osnivanjem djelatnosti oralne kirurgije 

17. Prijedlog Rješenja o izmjenama i dopunama predsjednika i članova Službeničkog 
suda Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio della Regione 
istriana, Pisino 

18. Prijedlog Odluke  o izmjenama i dopunama Regionalnog plana uređenja i upravljanja  
morskim plažama 

 
ORDINE DEL GIORNO 

1.  

a. Verifica del verbale della 24a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
b. Verifica del verbale della 25a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Informazione sullo stato della sicurezza sul territorio della Regione Istriana nei primi 

nove mesi del 2015. 
4. Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2016 - I lettura 
5. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sull'assetto e le 

competenze degli organi amministrativi della Regione Istriana 
6. Proposta di Piano d'assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 

territorio della Regione Istriana per il 2016 
7. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Programma di lavoro del Comitato 

consultivo giovanile della Regione Istriana 
8. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sulla spesa dei mezzi di 

bilancio per il cofinanziamento del Programma prescolare nella Regione Istriana per 
l'anno pedagogico 2014/2015 
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9. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sui criteri, le misure 
e la modalità di finanziamento e disposizione dei mezzi per le funzioni decentrate per 
le istituzioni sanitarie nel 2015 

10. Proposta delle II modifiche e integrazioni dell'Elenco delle priorità per la disposizione 
dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2015 fra gli istituti sanitari sui quali la Regione 
Istriana ha i diritti costitutivi. 

11. Terze modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per il 2015 
12. Proposta di Delibera sulla seconda modifica e integrazione della Delibera 

sull’approvazione del Piano delle uscite per l'acquisto dei beni prodotti a lungo 
termine e ulteriori investimenti nei beni non finanziari per le scuole elementari e 
medie superiori della Regione Istriana nel 2015 

13. Proposta di  Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Mate Balota Buie 

14.  
a. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola di medicina a Pola 
b. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola Media Superiore Italiana 
Dante Alighieri Pola - Talijanska srednja škola Dante Alighieri Pula 

15. Proposta di Delibera sul consenso allo Statuto dell'Ospedale e di riabilitazione „Prim 
dr. Martin Horvat“ Rovigno 

16. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera sull'ampliamento delle attività 
dell'istituto sanitario Case istriane della salute, con l'istituzione del reparto di chirurgia 
orale 

17. Proposta di Provvedimento sulle modifiche e integrazioni del presidente e dei membri 
del Službenički sud Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio 
della Regione Istriana, Pisino 

18. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni del Piano regionale d'assetto e 
gestione delle spiagge marine. 

 AD - 1 

a. Verifikacija zapisnika sa 24. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 25. svečane sjednice Skupštine Istarske 

županije 
 

Skupština je bez  primjedbi odvojenim   glasanjem sa 35 glasova  «ZA», bez  glasova 
«Protiv»i i  bez «SUZDRŽANIH» glasova,  verificirala 

a. zapisnik sa 24. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. zapisnik sa 25. svečane sjednice Skupštine Istarske županije 

 
AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

  
 Za postavljanje  vijećničkih pitanja prijavilo se  9  vijećnika, sa prethodne sjednice 
ostala su 3 vijećnika, sve ukupno  12  vijećnika. 
 Sa prošle  sjednice su ostali za  postaviti vijećničko pitanje: Branko  Ružić, Ticijan 
Peruško i  Marino  Roce, te za 26. sjednicu prijavili su se  još : Nevia Poropat, Mirjana Galo, 
Boris  Rogić,  Evelina Biasiol Brkljačić, Vladimir Buršić, Elvira  Krizmanić Marijanović, Damir  
Kajin, Vili  Rosanda i  Josip  Anton Rupnik.  
 

BRANKO RUŽIĆ, ID, naglašava da nema pitanja, nego  prijedlog, koji mu je ostao još 
od radne sjednice Županijske  skupštine Istarske  županije  od  17. rujna  2015. godine za 
gospodina Župane. Radi se o prijedlogu oslobađanja plaćanja  komunalne naknade za  obrte 
i  male  poduzetnike. Ulaskom u  Europsku uniju uvjeti privređivanja malih poduzetnika i 
obrtnika su se toliko  pogoršali da po toj opasnosti, nažalost, već u  međuvremenu od par 
mjeseci, dokazi do zatvaranja obrta i poduzeća, a postoji mogućnost lokalne samouprave, 
odnosno gradova i općina, da oslobode ili smanje komunalnu  naknadu, koja  pojedinim 
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općinama i gradovima nije mala. Predlažem da vi  gospodine Župane sa svojim  utjecajem i  
funkcijom, pokrenete postupak na općinskim i gradskim vijećima da se toj kategoriji 
najugroženijih smanji ili ukine komunalna naknada, jer je to u ingerenciji općina i gradova.  S  
time bismo itekako pomogli  malim  poduzetnicima, pogotovo malim trgovcima i proizvodnih 
djelatnosti na području  Istarske  županije. . 

 
ŽUPAN Istarske županije  Valter Flego, ističe  da je tema oslobađanja plaćanja  

komunalne naknade bila tema o kojoj je više puta u prethodnom razdoblju intenzivno  
razgovaralo, kojoj smo puno vremena posvetili na različitim tijelima i  koja je  negdje i  dala 
određene rezultate. Sjetit ćete se  da je  bilo točno10 točaka zajedničkog programa pomoći  
gospodarstvu, o čemu  se pričalo i  na sjednici  Županijske  skupštine Istarske županije. 
Govorom o tome da upravo  10. točka koju smo zajedno sa gradovima, općinama, na par 
koordinacija radili, odnosila se  na to da se nikako  ne povećavaju, nego dapače trebaju naći 
prostora za  smanjivati  različite naknade, između  njih i   komunalna naknada,.upravo onima 
koji su   najugroženiji  sa ovom krizom. Ja vas moram  sve skupa  podsjetiti  na dva 
elementa. Prvi element je  da je to u 100 postotnoj ingerenciji, odnosno  nadležnosti  općine i 
grada. I  drugo, da ukoliko se  nekoga  kako i vi  dobro  predlaže u  cijelosti oslobodi 
komunalne  naknade, onda to i  prema Zakonu  o proračunu   treba proći  kroz Proračun, 
odnosno  treba kroz  pomoći  ili  subvencije završiti  cijeli  krug. Vašu inicijativu, koju  
pozdravljam, itekako ću dati korak  naprijed, razgovarati, razmotriti, ali  gledati  cijelu  sliku. 
Mislim na pitanje, ne samo obrtnika, već  trebamo  razgovarati i  razmišljati i o 
poljoprivrednicima, ali isto tako želim  da Odbor za  gospodarstvo  kaže svoje  mišljenje o  
različitim gospodarskim subjektima, prvenstveno proizvodnim, što znači da trebamo 
zajednički razmisliti i vidjeti za slijedeću godinu da li idemo sa nekakvim napucima, odnosno 
inicijativama  u takvom smislu  prema jedinicama lokalne  samouprave u  Istarskoj  županiji.  

 Za sam kraj  reći ću da novac koji se iz komunalne naknade prikuplja u  svim 
gradovima i  općinama, je  namjenski novac. Znamo  zašto se   mora  trošiti, te ukoliko se 
učini korak po ovoj inicijativi, onda jer jasno da i  rashodi, prevedeno  ulaganja  u održavane i 
izgradnju komunalne infrastrukture, će  biti  manji.   

 
BRANO RUŽIĆ, ID, dopunsko pitanje. 
Zahvaljuje  gospodinu Županu  na odgovoru, ali da je njegov cilj bio još  na prošlo 

sjednici da se pokrene inicijativa, jer je  sada u tijeku  donošenje  Proračuna za iduću  
godinu, i ako to uspijemo sada pod  hitno uzeti u  razmatranje, iako  će biti  jako teško, da se 
donesu određene odluke, bit će dobro. Po novom zakonu komunalna naknada nije toliko  
striktno definirana da se mora trošiti  namjenski. Može se trošiti i za  određene druge 
troškove. Kada sam pokušao simulirati koliko to znači u gradovima i općinama, vidio sam da 
nije to toliko  veliki iznos. Zanemariv je to iznos u proračunima tih jedinica  lokalne 
samouprave, ali za ove  poduzetnike, obrtnike, poljoprivrednike i svih  ostalih,  jako velika 
pomoć. Bilo bi  dobro ako možete to  nekako ubrzati da ide u proces  već ove  godine. 

 
TICIJAN PERUŠKO, naglašava da  iznosi prijedlog  za  Župana, a  vezan je za  

ubrzani  gospodarski  razvoj  Istre. Danas mogu  konstatirati da  Istra, iako  najrazvijenija  
županija iza  Grada Zagreba, nije na 100 %  svojih  potencijala, jer ima neiskorištenih  
resursa i zato što  se nedovoljno  brzo ti  resursi stavljaju u  funkciju  gospodarskog  razvoja. 
Možemo   samo zamisliti kako  bi  Istra izgledala na primjer  da su  realizirani  najznačajniji 
projekti, da je izgrađena željeznička pruga  kroz  Istru, da je provedena  decentralizacija, da 
je izgrađen Istarski  ipsilon, da  su  stavljeni u  funkciju  ti  nesretni  vojni objekti u  Istri, pa da  
je i  Opća bolnica izgrađena prije  više godina, koliko  bi  naši građani  bolje živjeli.  Kada su 
u pitanju  takvi projekti realizacija izostaje ili  se realizacija  postiže nakon  desetljeća 
čekanja. Dakle, mi želimo  brzu  realizaciju i stavljanja u  funkciju  gospodarskih  resursa Istre 
kako bi  građani  bolje živjeli, kako  bi se ubrzao  gospodarski razvoj i  spriječilo iseljavanje 
mladih  stručnjaka u inozemstvo i zaustavio odlazak  građana također na  rad u  potrazi za  
boljim poslom. Stoga  predlažem donošenje formalnog i  službenog  dokumenta koji  će biti 
usvojen od  strane Skupštine Istarske  županije. Može biti u  obliku  deklaracije, kao što je  
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donesena Deklaracija o regionalnom razvoju i  jedinstvenosti  Istre, u  kojoj će se zahtijevati 
od  države da se u  što  kraćem roku  realiziraju   najznačajniji projekti  Istre. Pozivam i sve 
vas  da se uključite u  donošenje, nazovimo  to ove  Deklaracije, kao što  je učinjeno  sa 
Deklaracijom o regionalnom razvoju i  jedinstvenosti  Istre sa jednoglasnim prihvaćanjem, 
damo obvezu  budućoj  vladi da aktivnije pristupi  rješavanju  gospodarski  važnih projekata u  
Istri.   

 
ŽUPAN, iskreno i veliko hvala na vrlo konkretnim razmišljanjima, odnosno 

prijedlozima za koje sam siguran da bi pridonijeli  boljem životu  svih nas u  Istri. 
Vratiti  ću se  dva ili tri koraka unatrag, odnosno  dvije ili  tri  godine unatrag i reći  da i 

onda je  Istra u  Saboru imala čak  više nego  9  zastupnika, milim da ih je  bilo  10, i sjećam 
se  kada sam pozvao  saborske zastupnike na tri  sastanka, od  kojih je prvi  bio u  
Flanatičkoj i  gdje sam stavio  na stol jedan  dokument, koji se zove Zajednički projekti od 
općeg interesa za  Istru, gdje  sam tražio da svi  saborski zastupnici prihvate jednu  takvu 
platformu onih  projekata za  koje vjeruju  da između  nas nema spora, već da svi  želimo 
hitnu i ubrzanu  realizaciju  istih. Naravno, da u  tim dokumentima jesmo govorili o  Ipsilonu, 
sveučilištu, zajedničkim  našim projektima, od  kojih  nakon dvije i  pol  godina, budemo  
iskreni, neki  su se realizirali, neki  nisu. I kako je to završilo ? Završilo se na način da neki  
saborski zastupnici su došli, neki  pak i  nisu, ali  opet budimo iskreni, išli  smo  korak   dalje i 
ovi drugi koji  su došli ili  nisu, svi su nakon tog  sastanka  razgovarali  sa nekim šefom koji je  
negdje sjedio, ali u  pravilu  nije  bio u  toj  prostoriji, osim čast par  iznimaka. Želim reći  da je 
upravo  sada vrijeme kada se definira  buduća vlada, da se upravo  sada treba posložiti 
situacija u  budućoj  vladi na način da nemamo  više  vremena čekati, odugovlačiti, već je 
jasno što želimo i  na koji  način realizirati projekte u  Istri  i da  stavimo glave skupa. Ovdje 
između vas ima nekih ljudi koji jesu  izabrani u  Sabor RH, imaju i  druge stranke, ja se nudim 
na dispoziciju da opet  svih  okupljam, ali  vjerujte, neću  to  raditi  ako  neki dođu  na 
sastanak  sa figom u džepu.  

 
TICIJAN PERUŠKO, dopunsko pitanje : smatram da bi  jedna Deklaracija  koja 

predstavlja  jedinstven stav većine u  Županijsko  skupštini  Istarske županije, dala  jednu  
dodatnu  snagu prema državi  da kaže, eto, mi se svi  slažemo  s tim projektima, Županijska  
skupština je  ovdje jednoglasno donijela taj dokument i molim vas postupite  po tome.    
 

PREDSJEDNIK, naglašava da je prijedlog vijećnika Ticijana Peruška shvatio kao 
inicijativu. 

 
MARINO ROCE, HDZ, ima pitanja za  Župana. 
Prvo pitanje. Da li imate informaciju ili koliko  se prati  situacija  luke  Bršica, koja je 

saživjela, ima  konstantan promet drva i stoke, pa  ga zanima koja je situacija na tom 
prostoru, kojim upravlja Luka  Rijeka, ali je ipak  to  naš prostor.  

Drugo pitanje. Ovih su dana istekli  rokovi natječaja za izgradnju škola, to jest javno-
privatnog  partnerstva, pa  bih vas  molio da nas i  po  tom  pitanju  informirate.  

 
ŽUPAN, naglašava da će dati odgovor onoliko  koliko  trenutno zna i  može sukladno 

Zakonu o javnoj nabavi, odnosno o javno-privatnom partnerstvu. Četiri puta, nažalost, je 
produžen  natječaj za  izgradnju  škola i ima informaciju da  u  ponedjeljak  16.011.2015. 
godine u  14,00  sati je javno otvaranje ponuda. Nevjerojatno to dugo traje, ali ne smijemo  
dok je otvoren postupak javne nabave previše pričati. Međutim, u ponedjeljak  16.011,2015. 
godine imat ćemo  jasnu  situaciju, vjerujem, ili  će biti  nešto od toga ili  neće biti  ništa, da 
kratko to kažem. I  ako  ne bude ništa mi  se ne smijemo pomiriti  sa time da neće biti  ništa 
od izgradnje  4 škola, već   trebamo  tražiti varijantu b) rješenja, koja se odnosi  na naše 
gradske i županijske  novce, odnosno projekte, što  opet ima jako puno  veze i s  onim 
pitanjem prije od gospodina Ticijana  Peruška o većim prihodima ovdje, a samim time  većim 
proračunima, većim  izdvajanjima za  pitanja  društvenog  standard, drugim riječima ima  
veće veze sa toliko  željenom decentralizacijom, ali mi  ćemo  korak po korak morati naći 
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rješenje, jer je zbilja neprihvatljivo da smo defakto  najrazvijenija  županija sa školama koje  
nisu prilične, ne našoj  županiji, nego  reći  ću  ni  našoj državi, a ni  šire.  

Oko luke u  Bršici  dobro je reći  da već pomalo  neke  aktivnost kako ih tamo vidimo 
se provode. Ja sam imao prilike i  razgovarati, ali i  udobrovoljiti ljude iz  Rijeke, jer  formalno-
pravno  luka Bršica  spada pod  Rijeku, da se gospodarski intenzivira  rad same Bršice i  
neće to ići  preko  noći, ali ono što  mislim da je jako  važno, važna je  infrastruktura  Bršice, 
na koju se i oni  pozivaju i za  koju  trebaju velika ulaganja. I  sada opet dolazimo  do toga  
da li je prije jaje ili kokoš. Međutim, mi  nećemo to istraživati. Jedna od prvih  mojih  budućih, 
siguran sam, posjeta budućem ili  postojećem ministru infrastrukture biti  će, osim Ipsilona, 
vezan i za  rješavanje infrastrukture same luke  Bršica. 

 
MARINO ROCE, HDZ, dopunsko pitanje, kaže da dugo godina  luka  Bršica nije  baš  

jako dobro funkcionirala, nije bilo prometa, ali je  sada  krenuo promet, radi se, i  bez  obzira  
što luka Rijeka  upravlja tom lukom, bez  obzira  što jsu nekada iskazivano neka  mišljenja  
da bi tu luku možda trebalo odvojiti, da bude u  Istri, ali  ne možemo si  dozvoliti kao što je 
jednom vaš stranački kolega izjavio, da je  to prepušteno  nama, da je  državno, pa je to  
devastirano.  Sve što je javno je  naše i mi  moramo biti odgovorni prema tome. Mislim da u 
tom pravcu  trebalo iz  Županije  vršiti pritiska da  Luka  Rijeka nešto poduzme, jer je ono 
poljana. Ono je sagrađeno i od kada je  izgrađeno u  nju  ništa  nije investirano, i ta luka stoji. 
Dizalice  po  svojoj boji i rđi izgledaju da  će se srušiti. Jedan dio  bismo  morali,  to je  naš 
prostor Istarske  županije, pritiskati  na  Luku  Rijeka da nešto učini, jer sada nemaju  
opravdanja da nešto ne učine, jer sa svim  brodom se izdvaja neki  novac prema lučkoj 
upravi i da bi  tamo  trebalo investirati i  napraviti  kvalitetni  posao, jer luka   Bršica  sada  
djeluje stravično. U  njoj se  godinama nije  investiralo i ona djeluje da je  strahota  kada se 
utovaruju  brodovi  kako  to izgleda. 

    
 ŽUPAN, kaže da se apsolutno slažem, ali da  ne ispadne da ne  radimo  ništa  
konkretno vezano za  luku  Bršica, koja je u takvoj  situaciji u kakvoj  je.  Krenuli smo 
izrađivati Master plan razvoja prometa u  našoj  županiji, koji je  važan, jer znamo kako  
funkcioniraju  europski  fondovi,  kako sada  funkcionira  financijsko  razdoblje  1914-1920. 
godina. Ukoliko  nemate u  vašem strateškom dokumentu, da li je  to  turizam, poljoprivreda 
ili promet, definiranu  namjenu i ulaganje, vi  ne možete to  aplicirati  na europske  fondove. 
Zato  radimo  Master plan razvoja  prometa, cestovnog, morskog i željezničkog, gdje  na  
Istočnoj obali definitivno predviđamo velika ulaganja. Namjeravamo u  tom ključnom 
dokumentu posvetiti  veliku  pažnju luci  Bršica, kao  preduvjet izrade konkretnih projekata 
razvoja prometa, a time i dizanja  luke  Bršica. O tome sam razgovarao i  sa  Primorsko-
goranskim županom i to je ono što će i on preko luke Rijeka, odnosno  lučke uprave ugraditi  
da  ta dva Master plana Primorsko-goranske i  Istarske županije u  tom  dijelu  Bršice  budu  
kompatibilni. 
 
 NEVIA POROPAT, IDS, ima dva pitanja, oba su vezana za zdravstvenu 
problematiku. 
 Prvo pitanje, odnosi se na nabavu  nove  opreme i uređaja koji su  nam bili obećani 
da će se nabaviti za   Pulsku bolnici. Pri  uređaj je bio  uređaj za  CT-e pretrage, a  drugi 
Magnetska  rezonanca. Znamo  da je  Istri, Istarskoj  županiji, prijeko potrebna da ne 
moramo odlaziti u  Rijeku, Gospić i  da ne nabrajam dalje. 
 Drugo pitanje, odnosi  se  na izgradnju  nove  Opće bolnici u  Puli. Kako teku radovi  
na izgradnji bolnice, da li teku  predviđenim intenzitetom. Molila  bih  Župana ili  gospodina 
Valeria Drandića, da dadu  pobliži informaciju  vezano  za  postavljeno pitanje.  Mislim da je 
ta problematika  dosta bitna za sve nas.  

VALERIO DRANDIĆ, pročelnik  Županijske  uprave IŽ,  zahvaljuje Neviji  Poropat na 
pitanju, jer kad čovjek ima lijepe informacije uvijek voli  da ih  se prozove.. Odgovora na prvo 
pitanje. 
 Inicijativa  da se  unaprijed ili ubrzano  nabave uređaji koji su od velike  potrebe za   
našu Županiju  na području  zdravstva dovedena je  do samog  kraja. Natječaji su provedeni, 
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uređaj  su odabrani, ugovori  su  potpisani, rok isporuke za  CT-e uređaj je  60  dana, rok 
isporuke za  magnetsku rezonancu je  90  dana, dobar dio tog  roka  je  protekao, što znači  
da ćemo brzo doći  do samih uređaja. U ovom  trenutku  uređuje se prostor u  koji  će uređaj 
biti instaliran. To je  mala promjena u terminskom planu, jer je to bilo predviđeno  na  kraju, 
ali logički i racionalno je  bilo  da to ubrzamo i da  ne čekamo  dvije i pol godine do  
mogućosti da  dijagnosticiramo  bolesti  na tako usavršenim uređajima, jer  reći ću, da su  
nabavljeni oni  uređaji o kojima  smo pričali, ja  bih rekao tehnološki  najnapredniji CT uređaj  
128 slojni, a magnetska rezonanca od  1,5 Tesle, što su maksimalne  snage i  kvalitete za  
rezonance općih  bolnica.  
 Što se tiče samog   napredovanja  radova na građevini  bolnice mogu  reći  da su  
radovi jednim  dobrim dijelom ispred  terminski planom predviđenog roka. Zgrada 1, zgrada 
budućeg  stacionara je  već na petom katu, rohbau, zgrada 2 se približava prvom katu. Oni 
koji prolaze onuda  mogli su  vidjeti  da je Zagrebačka  odnosno  Santorijeva ulica uređena, 
da imamo novi kružni tok i  da imamo  enormno  novo parkiralište koje će pomoći, ne samo  
bolnici, nego  cijeloj  Puli i koje će biti  vrlo  skoro pušteno u  funkciju. Čeka se na uporabnu  
dozvolu, a za  to je bilo potrebno izvršiti  neke  male projektne izmjene i  u  završnoj  smo  
fazi. Moram zahvaliti  svim učesnicima u  projektu od  izvođača, nadzora, projektanata do  
samih  ljudi iz  bolnice koji sudjeluju u  tom velikom zahvatu,  na dobroj  suradnji i  na 
činjenici da ovako ogromna investicija za  sada se odvija  bez  značajnih  teškoća ili  bilo  
kakvih problema koje bi vrijedilo  isticati i  vjerujem da će se to tako  odvijati do kraja.   
 
 MIRJANA GALO, SDSS,  svoj prvo pitanje upućuje gospodinu Županu  Valteru  
Flegu. 
 Gospodine Flego u  jednoj  nedavnoj  emisiji  ste rekli da prilikom  zapošljavanja ljudi 
u  županiji i  u  poduzeća koja  su u  vlasništvu  Županije ne vodite računa o pripadnosti  
nacionalnoj manjini, da su  za  vas svi  jednaki. To je jako lijepo. Međutim, samim tim  vi  ne 
poštujete Ustavni  zakon o pojmu  nacionalnih  manjina, pogotovo u  onom segmentu  koji se 
tiče zapošljavanja. Podatak koji je dužna Županija dostaviti  Ministarstvu uprave na kraju 
svake godine,  vi  ste ga poslali kao  Istarska županija,  kaže da u  Županiji ima ukupno 185  
službenika, od toga 12 Talijana, 2 Bošnjaka, 1 Slovenac i  1 Srbin. Podatak  nije točan. Ja  
bih vas molila da počnete voditi  računa o  tom  Ustavnom zakonu o  pravu  nacionalnih  
manjina u  segmentu zapošljavanja i  na taj  način ćete izbjeći nešto  što  naprosto ponižava 
pripadnike  nacionalnih  manjina, a to  se radi  samo ovdje u  Istri, da se prije svakih  izbora  
pozove po  5 sirotih  ljudi iz Bošnjačke zajednice i  Srpske zajednice, koji  nekim potpisom o 
financiranju  nečega ili  nekoga daje podršku  jednoj  opciji, ovdje konkretno IDS-u. Mislim da 
svi  građani  Istre, bez obzira  na nacionalnu pripadnost, vole  Istru, daju  svoj  doprinos  
razvoju  Istre i da  se na taj  način naprosto ne ponižavaju  ljudi.  Ja vam još  jednom 
upućujem iskreni  poziv  da se sprovodi  Zakon o pitanjima nacionalnih  manjina i  tada će biti  
puno poštivanje  svih građana i prema vlasti, bez  obzira  tko  bio   trenutno  na vlasti i  jedni 
prema drugima.  
  
 ŽUPAN, zahvaljuje na  postavljenom pitanju ili  na inicijativi, i kaže:  želim biti vrlo  
pedantan, kao što sam bio i u toj  emisiji koju  ste vi  gledali, Drago mi je  da ste je  gledali, 
jer se radi o tome da sam tu izjavu, istu ću dati i  sada sati, kakvu  sam dao na Obrtničkom  
sajmu jednom snimatelju, koji je došao, ne znam iz koje  televizije, nije važno, kada me je 
pitao upravo  te stvari, rekao ovo što  ću vam sada reći, a to je, kao prvo, ja sam odgoje na 
način da uopće ne  razmišljam o tome  tko je pripadnik koje nacionalne zajednice u  Istri i  
nije me briga. Drugo, mi itekako poštujemo Zakon o  nacionalnim manjinama, vjerujte mi, 
nisam išao  čeprkati, da ne kažem analizirati, ali kada je taj isti Zakon došao do  mojih ušiju, 
išao sam provjeravati  i  vidio sam da  mi itekako taj Zakon poštujemo, ali  nisam i  neću i  
nećemo pripadnike nacionalnih zajednica izdvajati van svih  nas. Dakle, razgovarajmo o 
tome da svi  skupa imamo ista prava i obveze u toj  našoj  krasnoj  Istri. Tako sam rekao u 
kameru i reći ću  vam još   nešto. Kada sam to završio,  reći  ću  vam, čovjek  na štandu,  koji 
je bio  na Obrtničkom sajmu, kojeg nikada u  životu  vidio   nisam, a koji  kasnije mi je rekao,  
je iz  Iloka, došao je kod  mene i rekao : Župane, vi se to  vrlo  lijepo politički rekli, a sada 
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recite iskreno : da li to tako i mislite. Ja nisam mogao  shvatiti pitanje. Dakle, to je iskreno i 
pošteno i  jedino, po meni  razumno,  kako se u  Istri živi, rekao sam onda, kao i  sada. 
  
 MIRJANA GALO, SDSS, dopunsko pitanje,  još  jednom ponavljam, to je jako  lijepa  
stvar i  lijepo od vas, međutim, u  tom slučaju  ne smiju  postojati razlike. Vi  trebate tražiti  
ukidanje zakona, pojedinih zakona, ovdje  konkretno Ustavnog zakona o  pravima  
nacionalnih  manjina. Dok je  zakon na snazi mislim da se treba poštivati i da je to osnovno 
pitanje. Na taj  način ćete vi pokazati da  poštujete i zakon i sve  druge pripadnike 
nacionalnih  manjina i  većinskih  naroda. 
 
 ŽUPAN, naglašava, poštivati  zakon uvijek da, ali  izdvajati  nacionalne manjine ili  
zajednice ne! Dakle, idemo  razmišljati  na način da smo svi ovdje  samo  jednako  vrijedni. 
(Aplauz). 
   

BORIS ROGIĆ, IDS, naglašava da smo svjedoci da je  Vlada Republike  Slovenije za 
desetak dana najavljivala da će postaviti žicu na granici  sa Hrvatskom, što je  nažalost jučer 
započelo. Planiraju postaviti oko   10  kilometar žice  na granicu s Hrvatskom. Ako tim  
tempom nastave u  nekoj  slijedećoj fazama, biti ćemo vjerojatno  svjedoci, da možda na 
proljeće ili  ljeta će  žica biti  postavljena negdje tamo kod Buzeta ili  Plovanije. Što to za  nas 
znači  mislim da nije potrebno  ni  govoriti, ne samo zbog  turizma koji je  vrlo značajna 
stavka  za  nas, nego i  da se kao  građani osjećamo  da smo u  žici. Mađarska je  žicu 
postavila  na čitavoj dužini granice. Ako  Slovenija  postavi  žicu na granici, osjećati ćemo se  
kao da smo u  getu.  Zbog  toga  predlažem, mislim da smo  svi  jedinstveni, da Župan,  sve 
ono što je u  njegovoj  moći, razgovara sa Vladom Republike  Hrvatske, možda i sa istarskim 
općinama sa drug  strane granice, da se pronađe  cenzus, da se apsolutno sve učini  da do 
toga  ne dođe. 

Drugo pitanje. U  posljednjih  nekoliko  dana svjedoci  smo da  jedna stranka, 
nazovimo je stranka, je javno izjavljivala da će u  Hrvatskoj  biti  najviše 3 regije. To znači da 
se može desiti da mi ili  slijedeći  saziv ove Županije možda moramo ići u  Sisak, Karlovac ili 
u  Slavonski  brod. Mislim da je jako  bitno da se pravovremeno očitujemo u  svezi toga i  da 
budemo jedinstveni  što se toga  tiče 

 
ŽUPAN, hvala na oba  pitanja. Po  drugom pitanju Županijska  skupština Istarske  

županije je  izrekla  svoj  nedvojben i  jasan stav kroz Deklaraciju i ona je danas opet itekako  
aktualna. Ono  što  ćemo  napraviti, obzirom i  na prijašnje pitanje,  vjerujem i svi  9  
saborskih  zastupnika iz Istre, braniti  interes Istre, odnosno poštivati  Deklaraciju koju smo 
izglasali. Dovoljno je  samo pogledati  našu  zastavu na kojoj  vidimo da je  naš grb jedan od 
sastavnih  5 dijelova  Hrvatskoga  grba. Tu je situacija vrlo jasna i  čista.  

Oko prvog  vašeg pitanja situacija je dosta  ozbiljna. Svi mi smo  se u  Istri  godinama  
nadali  da će nesretne granice u  Istri konačno  nestati, da Schengenski  režim je nešto  što  
treba poštivati i  da konačno  želimo  Istru  bez  granica. Jučer sam ostao  zgrožen kada sam 
vidio da je kupljeno 120 kilometara žičane ograde, kažu  Slovenci, od  ukupno 846 
kilometara ukupne granice. Dakle, kreće s postavljanjem  žičane ograde.  

Vjerujem  da svi ovdje  dijelimo  isti  stav,  da nam ne treba žičana ograda. I ono što 
ću  ja učiniti, uz  vaše dopuštenje, izraziti  stav naše Istarske  županije prema  Ministarstvu, 
prema Vladi, da tražimo da oni učine sve što  je u  njihovoj  moći  da se zaustavi ova  
besmislena akcija. Isto tako  razgovarati  ću  sa Mesnom općinom Koper, Piran i  Izola, kako 
bismo  mi ovdje u  Istri, kao i prijatelji iz  Talijanskog  dijela Istre, imali  istu inicijativu  prema  
svojim vladama da opet pokažemo  zajedništvo i da kažemo ograde nam nikada više u  Istri  
ne trebaju.  

 
EVELINA  BIASIOL BRKLJAČIĆ, HSU, signor presidente della Regione, nella  sua  

esertazione  dice che  in'Istria  si  trova in una situazione favorevole di  reduzione della  
disocupazione  del 30  per cento. Chiedo  se sono  stati    fati degli  studi 
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dell'.aprofondamenti  per apurare se questo argumento per la diminuzione dell'isucupazione  
e un  aumento  della  ocupazione  o  si trata di emigrazione. 

E la seconda domanda  si  rivolge alla resor  della scuola. La Scuola elemnetare di  
Fasana fa uno  studio per poter esetare un'ampiamento in modo  che le elezioni  si tengono  
solo  alla  matina.  Vorei  sapere in qualle  fase si  trova  questo proggeto. 

  
ŽUPAN, grazie  cosigliera per la vostra domanda. Mogu odgovoriti  na prvo  vaše 

pitanje, samo da  vas do  kraja nadopunim. Rekao  sam i brojčano  stojim iza  toga da je za 
30 %  pala nezaposlenost u odnosu  na brojku  od  pred dvije  godine. Činjenica je  da danas  
po  najnovijim podacima, nažalost, imamo oko  7200  nezaposlenih ljudi ukupno  na Zavodu 
za zapošljavanje, što  znači  da smo u  boljoj  situacije od ostatka Hrvatske, ali  nikako da je 
to odlična situacija.  Vaše pitanje se konkretno odnosilo da li  se otvaraju  nova  radna 
mjesta, da li je to pitanje iseljavanja ili je nešto  treće.  Ja bih  rekao  da je  niz svega, ali 
nažalost  svjedoci smo, i  to  treba jasno  reći, da mladi  ljudi odlaze iz  Istre, odlaze iz  
Hrvtske, a premalo  se još otvara  radnih mjesta. To je istina. Zašto se  premalo otvara  
radnih  mjesta dobro je prije rekao  gospoidin Ticijan Peruško, zbog  svega onoga što je  i on   
rekao i što i mi  pričamo, imamo puno  neiskorištenog  potencijala. Meni  je drago da ćemo  
danas i  na ovoj sjednici  Županijske  skupštine Istarske  županije u smislu  mjera  pomoći  
gospodarstvu imati  puno  različitih paketa pomoći, a onaj koji pretpostavljam da će opet dati  
dobre rezultate je u  suradnji sa  Ministarstom, koje  se poglavito odnosi  na mlade ljude. 
Trebmo jako  nastaviti  na način da pomažemo   zapošljavanje gospodarstva, da zaustavimo 
iseljavanje i ključno  neće se situacija popraviti  dok  ne krenu  investicije, odnosno otvaranje  
novih radnih mjesta. 

 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela  za  obrazovanje, sport i tehničku 

kulturu,  Osnovna škola u  Fažani pitanje  vijećnice  Eveline Biasiol  Brkljačić  vezano  za  rad 
u  jednoj  smjeni je  jedna od  preostalih nekoliko  škola  koje  rade u  dvije  smjene. Ove 
godine smo radne sastanke odradili  sa  svim navedenim općinama , sa Općinom Medulin, 
Savičenta, Općinom Marčana i u fazi smo  pripreme projektne dokumentacije, koja  nakon  
završne faze, kontrole u  našem  Upravnom  odjelu  usmjerava se prema Ministarstvu i  
traženje suglasnosti. 

  
 EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ, HSU, nije dodatno pitanje nego samo jedna 

konstatacija. Mislim da je na jedno i drugo pitanje odgovoreno vrlo politički, ništa  konkretno. 
Pitala sam da li su  nadležne službe u Istarskoj  županiji  napravile  nekakve  studije, da li  je 
u  toku izrada studije. Za Fažanu sve je to  u  dogovoru. Mislim da je  jako  teško onim 
roditeljima koji šalju  djecu u školu koja  radi u dvije  smjene. Odgovor je jako blijed. 

  
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica, naglašava da su napori u  Upravnom odjelu  za  

obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  Istarske  županije, usmjereni   prema podizanju  
državnog  pedagoškog  standarda  upravo  da sve preostale škole, bilo  da se radi o 
osnovnim školama ili o  srednjim školama, da svi učenici idu u školu u  jednu  smjenu. 
Naravno, da svi   koji su radili u  školi,  ali  i roditelji, nose zajednički  teret rada u  dvije  
smjene. . 

Što smo konkretno napravilI? Prilikom pripreme dokumentacije inicijalni  razgovori  
koji se obavljaju  jesu najprije sa općinama da vidimo  da li općina  ima  interesa, da li želi u 
projekt  krenuti zajedno sa Istarskom županijom. Nakon toga  se prikupljaju  podaci  o školi, o 
prostornim potrebama i to za  navedene škole koje  sam nabrojila, odnosno općine do  sada 
napravljeno.  

 
VLADIMIR  BURŠIĆ, IDS-HNS-ZELENI, naglašava da je njegovo prvo  pitanje 

vezano  na Pravilnik o  financiranju programa i projekata od općeg interesa koje provode 
udruge  na području  Istarske županije, koji je stupio  na snagu  10. studenog, a bazira  se na  
Zakonu o udrugama i  Zakonu o  računovodstvu i  financijskih  neprofitnih organizacija, te 
pripadajuće udruge. S  obzirom da Pravilnik  obvezuje i  Županiju i  udruge koje  djeluju  na 
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tom području na nov  način  rada, s jedne strane utvrđivanja kriterija i postupka za  dodjelu ili 
korištenje sredstava iz Proračuna  Istarske županije, a s drugr  strane udrugama 
kompliciraniji način traženja donacija za svoje projekte, te izvještavanje o trošenju  doniranih  
sredstava, mol  da se udrugama  pojasni   Pravilnik.  

Drugo pitanje. 
Zaštitna radionica  TEKOP  NOVA, mora iseliti iz prostora  gdje je do sada bila  u  

najmu Pitam:.u kojoj je  fazi priprema za  preseljenje te zaštitne radionice.  
 
LJILJANA ŠKIFIĆ, vršilac dužnosti šefa Kabineta Župana IŽ, zahvaljuje na prilici  da 

u  kratkim crtama predstavi Pravilnik o  financiranju programa i projekata od interesa za opće 
dobro, koje provode udruge  na području  Istarske  županije i koji je izazvao vašu  veliku  
pozornost. Pravilnik definira  uvjete za  dodjelu sredstava udrugama, postupke  financiranja i 
ugovaranja, dokumentaciju za  provedbu  natječaja, rokove provedbe natječaja,  kako se vrši 
provjera ispunjavanja formalnih uvjeta  natječaja, kako se vrši  financiranje prijavljenih 
programa i projekata, prigovor  na odluku o dodjeli  financijskih  sredstava, sklapanje 
ugovora o  financiranju  programa, praćenje provedbe odobrenih financiranih  programa, to 
su  to prihvatljivi i  neprihvatljivi troškovi  i povrat sredstava. U  roku  od  30  dana od  
usvajanja  Županijskog proračuna na našim  web stranicama objavit ćemo godišnji plan 
javnih  natječaja sa točnim podacima, pa  vas ovom prilikom pozivam  da pratite  naše  web 
stranice. Pravilnik je prošao proceduru jednog  savjetovanja  sa zainteresiranom javnošću, 
koja je  trajala od  3. kolovoza do 3. rujna 2015. godine. I ovom prilikom  zahvaljujemo se  
svim građankama i  građanima i pravnim osobama koje su u  postupku javnog  savjetovanja  
dostavili svoje primjedbe, prijedloge i  svojim aktivnim sudjelovanjem  doprinijeli da u okviru  
pozitivnih propisa koji reguliraju ovu  materiju  pronađemo  nekakva  bolja  rješenja za  
pojedine odredbe  Pravilnika. Sa  svim zainteresiranim udrugama ćemo uskoro, u suradnji s  
našom Zakladom za  poticanje partnerstva i razvoja  civilnog  društva, organizirati  
prezentacije  Uredbe i  našeg Pravilnika. Na taj  način ćemo  pomoći  svima udrugama da ga 
mogu uspješno  interpretirati u  praksi. 

 
LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice  Upravnog odjela za  gospodarstvo  

Istarske  županije, kaže da će sa zadovoljstvom  odgovoriti  na postavljeno pitanje. Velik je 
interes za  sudbinu  rješavanja problema zaštitne radionice  TEKOP NOVA, što je i 
razumljivo, jer smo  zaista i vezani  za tu vrijednu radionicu. Prije dva dana smo dobili 
informaciju o  okončanom natječaju i TEKOP NOVA  dobiva  posredstvom Zavoda za 
vještačenje za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba s invaliditetom, sredstva u  
visini 3.000.000,00 kuna za  rekonstrukciju  poslovnog prostora u  vlasništvu  Grada Pule,  
koji je zaštitnoj radionici  ustupljen bez  naknade. Još  neko vrijeme ne možemo  točno 
procijeniti  koliko  će to potrajati, ali   nadamo se   najkasnije u nekakvom scenariju dok se 
provedu  postupci  javnog  nadmetanja, sve ono što je  potrebno, kroz  možda desetak 
mjeseci, godinu dana, - vrlo je osjetljivo to prognozirati, - slijedi  potpis ugovora, doznaka 
sredstava, nakon toga  postupak javnog  nadmetanja za  odabir  izvoditelja  radova. Sve 
predradnje koje je moguće bilo  napraviti  TEKOP NOVA je  dosada obavio uz  pomoć 
Županije i  Grada Pule. Vjerujemo da će ta uspješna priča imati  jedan  nastavak u  prostoru  
gdje će zaista moći  biti  trajno  smješteni. 

Zadnja informacija je  da je  Zaštitna  radionica  TEKOP NOVA vrlo zaposlena, imaju  
jako puno posla. Vjerujemo u  doglednoj  budućnosti, uz  novi prostor, da bi  možda bili 
stvoreni uvjeti i  za nekakvo postupno oprezno proširenje, jer sa širenjem je to  vrlo  riskantno  
s obzirom da  smo   vrlo  oprezni i  pratimo pažljivo poslovanje  TEKOP NOVE.  

 
  ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ, HNS, ističe da ima  jednu inicijativu. Naime, 

dosta smo  govorili o izgradnji  bolnice, koja je  vrlo  bitna za  Grad Pulu i za  cijelu  Istarsku 
županiju. Predlaže da se  formira  radna skupina koja  bi  dala  potporu  bolnici oko 
pripremanja dokumentacije, projektnih  prijedloga za  natječaj za strukturne fondove  
regionalnog  razvoja u  sklopu  Operativnog programa kohezije i konkurentnosti za  razdoblje  
2014-2020. godine, budući  da postoji  mogućnost da se financiraju i određene  djelatnosti 
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Pulske  bolnice. Obzirom da su  raspoloživa sredstva 70.000.000,00 €,  poziv je ograničen 
na bolnicu  naveden u okviru  Nacionalnog plana  razvoja  kliničkih bolničkih  centara, 
kliničkih  bolnica, klinika i  općih  bolnica u  Republici  Hrvatskoj, Pula je  na spisku i  stvar je 
u tome  što  bi se  radilo o ulaganjima u  dnevne bolnice jednodnevne  kirurgije. Natječaj je 
otvore 6. studenoga. Znam da je to  sve centralizirano,  da se ide  preko  Ministarstva, 
međutim,  smatram da bi  trust mozgova  mogao pomoći  bolnici  da se realizira  da se 
povuče što  veći iznos  sredstva iz  raznih  fondova. 

  
ŽUPAN, zahvaljuje na hvale vrijednu  inicijativu, koja  se odnosi  na  europske  

fondove, na temu  koja je itekako  aktualna. Prije petnaest dana smo imali  Povjerenstvo koje 
ocjenjuje, odnosno  boduje  naše različite projekte, koje onda odlučujemo  hoćemo li ih ili  ne 
aplicirati prema europskim fondovima. Na temelju Pravilnika Povjerenstvo ocjenjuje  tri 
najvažnija prioriteta:  da li  je projekt  nešto što trebamo učiniti zakonski i bez europskih  
fondova , da li je taj projekt samoodrživ, i  treće  da li  je sve istarskog  značenja.  

Vaše  konkretno pitanja je  šireg značenja, pa  u  sklopu  izgradnje  nove  opće 
bolnice  pratimo i pomažemo ovu situaciju. Jako dobro ste  rekli  da je  to centralizirano. 
Ministarstvo zdravstva priprema  projekte koji su već  prošli 3 faze  selekcije i sada idu   
prema finalnom  dijelu. Radimo i pomažemo i  hoćemo  dalje raditi na  aplikaciji, odnosno od  
sutra vjerujem u primjeni odobrenih  nam sredstava u  dijelu  dnevne  bolnice, odnosno 
konkretno još više opreme za  dnevnu  bolnicu, jer upravo to  podržavaju europski  fondovi.  

 Slijedeće godine očekujem još  dvije dobre vijesti u djelu  europskih  fondova. 
Učinkovitost  naših  škola koje smo  aplicirali, govorim o 11 milijuna kuna i o 3 škole koje  
smo prošli  tjedan prijavili,  Srednja škola Mate Blazina u  Labinu, Rivarela u Novigradu i 
škola Ivana Batelića u  Raši.  

Vjerujem da ćemo na proljeće dobiti  dobre rezultate s obzirom da je  definitivno 
najdalje otišla u  Hrvatskoj,  mi  kao osnivači, naše Razvojna agencije, vezano  za  Centar 
kompeticije za  napredne materijale u  sklopu  Metrisa. Govorimo o  natječaju  projekta 
pametne specijalizacije. Vjerujem da  slijedeće godine možemo  dobiti  čak  do  8 milijuna 
eura za realizaciju Centra kompetencije za napredne materijale, koji  bi itekako  trebao  
našem gospodarstvu, našoj privredi. To su možda tri prioritetna europska projekta na kojima 
upravo ovih  dana radimo.  

 
DAMIR KAJIN, ID, čestita  vijećnicima u županjskim klupama koji su izabrani u  

Hrvatski sabor. Međutim, njegovo se pitanje tiče  upravljanja  vojnom imovinom. Godine 
2012. Hermas 4, već kako se zove, na 50 godina u  koncesiju je  dobio Katarinu i  
Monumenti. Stanje  na terenu je vjerojatno  gore, nego  2012. godine. Bojim se da će,  ako 
Grad Pula dobije u  ruke Muzil, da će stanje biti kao što je  na Brionima, na Monumentima ili  
Katarini. U cijeloj  Istri od  1990. godine do  danas možda je sagrađeno 5 novih  hotela, niti  
jedan  u  Puli ili u  turističkom gigantu u  jednome Poreču.  Sada će se nešto početi događati  
na lokaciji  Katarina, Monumenti. Prošlo je  3 godine, sve je  na početku. Od ulaganja 50 
milijuna eura ništa,  od zapošljavanja 160  ljudi isto tako  ništa. 

Netko od  vijećnika  me je potaknuo  na drugo pitanje, koje se tiče migrantske  krize. 
Da li ćemo se proračunski  pripremati, - poslije je  Proračun na dnevnom redu, - za  mogući 
prihvat 5.000 migranata, da li u  Puli,  Barbarigi, prema Umagu ili  Ćićariji. Njemačke 
izbjeglice ili  bolje rečeno migrante vraćaju u  Hrvatsku, ne u  Grčku. Već  5 mjeseci  govorim 
da će ovdje zimovati  50  do  70.000 ljudi. Ne mislim  na Istru, nego  Hrvatsku, a  već se 
pojavljuju  podaci  za 120.000. Protiv  sam slovenske ograde, ali one otvaraju  jedan drugi  
put, i lako je  moguće da gospodin Milanović sa gospodinom Junkerom, predsjednikom 
Europskog  vijeća, dogovori da će na Zapadnom Balkanu, a to je  Hrvatska, zimovati 50.000 
ljudi. To je dogovoreno, ali u konačnici  to će biti  puno  više. Biti  ćemo uskoro, budite 
uvjereni, iznenađeni, nemojte da se to  dogodi, to je  jedno ozbiljno pitanje, treba pronaći  
novac, treba  razgovarati sa svima onima koji stoje iza  ovih odluka. 

 
ŽUPAN, zahvaljuje vijećniku  Damiru Kajinu  na pitanju i inicijativi. . Oko prvog pitanja, 

prije smo se složili da nam  trebaju  nove inicijative i  nova  radna mjesta. Meni je  doista žao 
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da dio Katarine i  Monumenti već godinama nisu izgrađeni, da se tu  ništa nije desilo. 
Možemo  analizirati zašto, ići u rasprave  da li  je  krivo nedovoljno dobro pripremljen 
natječaj,  da li  su krivi  konzervatori ili  neke  treće sile, ali ipak  vjerujem da bi u tom dijelu 
ubrzo  trebalo  krenuti u izgradnju. Siguran sam da nećemo  tu istu  grešku svi  zajedno 
napraviti. Županija tu  nema nekakvog  Kada kažem svi  zajedno, mislim na javni sektor, da 
nećemo  jednu takvu grešku ponoviti  sa ostalom neiskorištenom vojnom imovinom ili  
neperspektivnom imovinom kako kaže samo  Ministarstvo. Prvenstveno  mislim na Muzil, koji 
ima puno  javnog sadržaja, ali i puno planirano  novog ulaganja  i otvaranja radnih  mjesta.  

Ono što je važno  reći za vaše drugo pitanju, je činjenica  da kao  Župan zajedno sa 
načelnikom, gospodinom Cestarom, koji danas ovdje sa nama, kao  odgovornom osobom 
MUP-a u  Istarskoj  županiji, ali i  Stožerom zaštite i  spašavanja, Crvenog  križa, da smo u 
kontaktu, međutim takvih  informacija  do danas nemamo Nemamo informacije  da će doći 
30 ili  40.000, nego  niti  jedan migrant u  Istru. Naravno da nismo  planirali sredstava u  
Proračunu za  to. Ali,  kao  Istra pomažemo, pomoći  ćemo, samo  želimo  da netko, u ovom 
slučaju   sam ministar unutarnjih  poslova podjeli  zadatke i  kaže na koji  način  ljudima koji 
prolaze, a ne zadržavaju se  u  Hrvatskoj, - vjerujem da će tako i biti,- možemo sutra pomoći.  

Ovo pitanje je jako ozbiljno, na koje mi ovdje ne možemo dati odgovor, ali možemo 
imati naš stav. Zato mi je drago kada sam prije pričao o žici da sam vidio svih vas koji  
glavama odobravate, što znači da je naš stav u Istri po tom pitanju  vrlo jasan i sličan onome 
što radi  Vlada Republika  Hrvatske.  

 
DAMIR KAJIN, ID, naglašava : nisam rekao  da će u  Istru  doći  30.000 ljudi, ali  me 

ne bi iznenadilo da ih dođe 5000, a možda i  više. Vi znate da je  Njemačka donijela odluku, 
da se Austrija zatvara žicom, da se Slovenija zatvara žicom. Sada su  zemlje  «Balkana», - 
geografski pojam, ništa uvredljivo, - na  zajedničkoj rani na Đevđeliji. Vlada, odnosno  
gospodin Pejinović je, recimo,  pred  tri  mjeseca  već nudio  kao za  prihvat migranata  
Barbarigu. 

Drugo, od  krize na ovamo, Istra je ostala bez  9000  radnih  mjesta. Ponavljan. ni  
jedna nova investicija, nova investicija u  gradnju  novog  hotela nije se dogodila, recimo, od  
1990. godine na ovamo u  Puli ili u  Poreču. Svjesno sam spomenuo  Katarinu, Monumenti, 
mogao  sam Brione ili  nešto  drugo.  5000 Puležana je  reklo  ne Muzilu. Da li će netko 
poslušati  građane ostalo je da se vidi. Samo  nemojmo  da se dogodi ono  isto  što se 
dogodilo  sa Katarinom i Monumentima, jer je  jedan cijeli prostor  grada naprosto  blokiran, a 
sutra sa Muzilom bojim se da može biti  samo još i  gore.      

   
PREDSJEDNIK, naglašava da je vrijeme za postavljanje vijećničkih potanja isteklo, 

pa zaključujemo točku daljnju raspravu. Preostala  su za  postavljanje  vijećničkih pitanja još  
dva vijećnika : Vili  Rosanda i  Josip  Anton Rupnik, koji će biti  slijedeći putprvi  na reu za  
postavljanje  vijećničkih pitanja.     

AD – 3 Informacija o stanju sigurnosti na području Istarske županije 
             u prvih devet mjeseci 2015. godine 
 
PREDSJEDNIK, pozdravlja načelnika Policijske  uprave Istarske,  gospodina 

Dragutina  Cestara i  moli  ga da  podnese Informaciju o stanju sigurnosti na području 
Istarske županije u prvih devet mjeseci 2015. godine 

 
DRAGUTIN CESTAR: 

 Zahvaljujem se na prilici  što vam se mogu obratiti u okviru ove točke  dnevnog reda. 
 Ukratko  ću obrazložiti informaciju stanja  sigurnosti  na području Istarske županije u 
prvih 9 mjeseci ove godine.  
 Obzirom da imate na uvid  pisanu informaciju o  stanju  sigurnosti koje  sadrži  niz  
brojčanih i  statističkih podataka neću iznositi  te podatke i  cijelu  informaciju  već  samo  se 
osvrnuti  na najznačajnije podatke, odnosno  pokušati  dodatno obrazložiti trendove i  
rezultate u  pojedinim segmentima rada i djelovanja  Policijske uprave Istarske. 
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Stanje sigurnosti  na području Istarske  županije u prvih  8  mjeseci  ove godine  u 
odnosu  na prethodnu godinu obilježeno je sa nekoliko osnovnih  trendova, a to je  
povećanje broja kaznenih  dijela za  20 %, povećanja  broja  nesreća za  5 %, povećanja  
broja  prekršaja iz  domene  prekršaja protiv  javnog reda i  mira za  5 %, smanjenjem broja  
prekršaja iz  ostalih zakona za  8 % i povećanjem požara za 111 %. Samo  na temelju  takvih 
pokazatelj i  brojčanih  podataka, odnosno  statističkih  podataka, nije  moguće dati 
objektivno i  donijeti objektivno ocjenu o  stanju  sigurnosti, pa  ću pokušati  dodatno 
obrazložiti  te trendove i  kretanja. 

Uglavnom prvih  9 mjeseci  na području  Policijske uprave  Istarske, odnosno  
županije, zabilježeno je 4.232 kaznenih  djela, što je za  20 %  više u odnosu  na  isti  period 
prethodne godine. Od toga  je  razriješeno 51 %  tih kaznenih  djela. To je  nešto  veća   
razriješenost u odnosu  na prethodnu godinu kada je bilo  razriješeno 47 % kaznenih  djela.  
Znači, nešto  bolja, efikasnija u  razrješavanju  kaznenih  djela. To je  samo ono što  je  
razriješeno od  tih  9 mjeseci. Dio tih  kaznenih  djela što je evidentirano u ovom periodu  
nastaviti  će se kroz daljnje  postupanje i  rad policije razrješavati i  svakako  će taj odnosni  
postotak  biti znatno  veći. 

Kada je u pitanju oblast kriminaliteta  moram reći  radi se o  kaznenim djelima protiv 
imovine najvećim dijelom. Zabilježeno je 3.535 kaznenih  djela, što je za  13 %  više u 
odnosu  na isti  period  prethodne godine. Uglavnom tu  su  najvećim dijelom  kaznena djela  
teške  krađe i  krađa, koja  sveukupno  bilježi brojke  od  2.364  kaznenih  djela, što je za  9 
%  više u odnosu  na prošlogodišnje  usporedno razdoblje. Od toga  je   1.233 kaznenih  
djela teških  krađa, za  81 kazneno  djelo više u odnosu  na isto razdoblje  prethodne godine i  
1.113 kaznenih  djela krađa, odnosno  12 %  više u odnosu  na isto  razdoblje  prethodne 
godine. 

Ovdje  trebam spomenuti  da jednim dijelom je  povećan  broj  kaznenih  djela, 
posebno  kada su u pitanju  djela krađe, uvjetovan izmjenama određenih propisa, odnosno 
30.05. ove godine stupio je  na snagu Zakon o izmjenama i  dopunama  kaznenog  zakona, 
koji  na jedan drukčiji  način sa iznosom štete, odnosno   imovinske  koristi, regulira  kazneno 
djelo  krađe koji  se  goni po  službenoj  dužnosti . Taj  limit je ispušten, do sada je  to bilo 
2000,00 kuna, sada je  1000,00 kuna. Znatno  veći  broj  događaja sada ulazi u sferu 
kaznenih  djela koji se  gone  po službenoj  dužnosti i  to ima utjecaj i  na  brojčane i 
statističke pokazatelje. 

Spomenuti  ću ovdje i kaznena djela razbojništva, kao i  jedno od  najtežih  kaznenih  
djela u  toj oblasti. Ove godine zabilježeno je  36 kaznenih djela na području  Policijske  
uprave Istarske, što je za  3 kaznena djela  više u odnosu  na proteklu godinu, kada ih je  bilo  
33., ali  opet znatno  manje u odnosu  na 2013. godinu, primjerice  kada ih  je bilo  54, uz  
razriješenost od  gotovo  53 % u  dosadašnjem tijeku  postupanja. Zašto  ta kaznena djela, 
bez obzira to su zaista mala, zato što se radi o teškim kaznenim djelima koja  utječu  na  
kakvo  takvo  kazneno djelo utječu bitno  na osjećaj  stanja sigurnosti kada se ono  desi. 

Kada su ova  kaznena djela u pitanju, želim vas upoznati  da je  tijekom ljeta na 
području  naše Policijske  postaje Poreč, odnosno u Poreču, Taru, Funtani, Vrsaru, počinjeno 
6 kaznenih djela na recepcijama hotela, autokampova i  trgovačkim centrima uz  prijetnju 
oružja od  strane maskiranih  počinitelja. To je obzirom na način izvršenja i objekte napada s 
pravom pobudilo  veliki interes javnosti i  na određen način imao  negativan utjecaj na stanje  
sigurnosti  posebno  na  tom užem području, a dijelom i na širem području. 

Kako  bismo  spriječili  širenje  kaznenih  djela, odnosno   nastajanje  tih  kaznenih  
djela, i otkrili počinitelje  na tom  području, dodatno  smo  angažirali  veći broj  policijskih  
službenika. Počinjanje kaznenih  djela  je  zaustavljeno, nastavljeno je  sa svim aktivnostima 
i  raspoloživih  snaga na razrješavanje tih  kaznenih  djela, tako  da je za  jedno  kažnjeno  
djelo podnijeta kažnjiva prijava i  vodi se postupak protiv  počinitelja. Za ostala  kažnjiva  
dijela radi  se na razrješenje i  uvjeren sam da ćemo  uskoro i  preostala  kažnjiva  djela  
razriješiti. Znatno je otežano otkrivanje  takvih  kažnjivih  djela obzirom da počinitelji pomno 
planiraju počinjanje  takvih  djela. U  pravilu počinitelji  su  maskirani. Iza počinitelja  ostaje 
vrlo malo  tragova, ali unatoč tome  to je  jedan od prioriteta da se ta kažnjiva  djela  
razriješe.   
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U  oblasti  organiziranog  kriminaliteta  tijekom izvještajnog  razdoblja zabilježeno je  
47 kaznenih  djela, što je  manje u  odnosu  na prethodnu  godinu  kada ih je bilo  67. 

U  gospodarskom kriminalitetu u izvještajnom  su  razdoblju zabilježeno  409  
kaznenih  djela, što je  255 kaznenih  djela ili  161 %  više u odnosu  na prošlu  godinu  kada 
je  bilo 153 takvih  kaznenih  djela. Rekao  bih da je to  rezultat jednog povećanog  
statističkog  evidentiranja  kaznenih  djela kroz  nekakva prikazivanja  koja su se provodila 
duži  vremenski  period, pa  ponekada to potraje i po više mjeseci. 

Tijekom prvih  9  mjeseci na području  Policijske  uprave Istarske u oblasti  
zlouporabe  droga  zabilježeno je  277  kaznenih  djela, što je za  51 kazneno  djelo ili  20 %  
više u odnosu  na  prethodnu  godinu kad je zabilježeno  215 kaznenih  djela. Bilo  je 1025 
zapljena opojnih  droga koje  su oduzete od  865 osoba, što je  nešto  manje u odnosu  na 
isto  razdoblje  prethodne godine. Povećan je  broj  kaznenih djela u  toj oblasti isto  tako  
ukazuje na jedan intenzivniji rad na otkrivanju i  kaznenih  djela i počinitelja  kada su u pitanju  
zloupotrebe opojnih droga. 

U  domeni kaznenih  djela djece u prvih  9  mjeseci ove  godine na području Policijske 
uprave Istarske 141 kazneno  djelo počinila su  djeca u  dobi od  14 do  18  godina što je  2 
%  više nego u  prethodnoj  godini. 

U prvih  9  mjeseci ove godine u oblasti pravne zaštite  djece i  maloljetnika  
zabilježeno  je 410  kaznenih djela ili  116 kaznenih  djela više u odnosu  na usporedno 
prošlogodišnje  razdoblje  kada su zabilježena 294 takva  kaznena djela.  Ne bih  rekao da 
taj pokazatelj ukazuje na bitno  pogoršanje  stanja u  toj oblasti  i  pojave nasilnog ponašanja 
u odnosu  na štetu  djece i obitelji ili  zanemarivanja odgoja, nego  naprosto  jedno  dodatno 
poduzimanje  mjera od  strane policije i senzibiliziranju i policijskih službenika  i  javnosti  da 
se takvi  događaji i  takve pojave prijavljuju, otkrivaju počinitelji i procesuiraju  i poduzimaju  
adekvatne mjere. 

Kada su u  pitanju  prekršaji protiv  javnog  reda i  mira u izvještajnom  razdoblju  na 
području Policijske uprave  Istarske evidentirana su  784 prekršaja protiv  javnog  reda i  
mira, što  je sveg 45 % više nego što  je u   prethodnom  razdoblju, odnosno u istom  
razdoblju  prethodne godine.  

U  ostalim prekršajima  bilježimo 4537 prekršaja što  je  nešto  manje u odnosu  na isti  
period  prethodne godine. 

Kada je u  pitanju  cestovni promet u  9  mjeseci  2015. godine na području  Policijske  
uprave Istarske  bilježimo  1588 prometnih  nesreća. To je za  73 prometne nesreće ili  5 %  
više u  odnosu  na usporeno  razdoblje iste prethodne godine. 

U zabilježenim prometnim nesrećama ukupno  je  ozljeđeno  808  osoba, nešto  više, 
6,7 %  više u odnosu  na prethodnu  godinu kada je  bilo ozlijeđeno  757 osoba. Smrtno  je 
stradalo 16 osoba kao i prethodne godine. Za prvih  9  mjeseci  nismo imali  povećanje, 
odnosno ostalo je u  granicama, odnosno u  istom  broju  kao i prethodne godine. 

Tijekom prvih  9  mjeseci  2015. godine granične prijelaze kopnene, pomorske i 
zračne na području  Policijske  uprave Istarske, odnosno  županije  Istarske, prešlo  je u oba  
smjera 17.400.000 i  nešto putnika, što  je gotovo   2.700.000  više  ili    19 %  više nego u 
istom razdoblju  2014. godine, kada je  na  graničnim prijelazima  zabilježen promet od  
14.631.000 putnika. 

Ono što je  bitno za  navesti   i istaknuti  je da pri  tome nije  bilo  izvanrednih 
događaja koji  bi  utjecali na stanje  sigurnosti i u okvirima mogućnosti, infrastrukturnim 
mogućnostima, osigurana je i protočnost prometa na državnoj  granici i  na cestovnim 
pravcima.  

Kada su u  pitanju  poslovi  policije na moru Pomorska  policija  je  kontinuirano 
obavljala poslove zaštite  državne  granice  na moru, postupala po  događajima havarija, te 
akcija  traganja i  spašavanja zajedno  sa drugim službama, uz  značajan  angažman  
službenika i  pomorske policije, samo  tijekom ove godine zatečeno  je  više od  1300 osoba 
u pecanju i  glisiranju uz  obalu, na što  dajemo  jedan poseban  akcent, što  je nešto  veći 
broj   u  odnosu  na prethodnu  godinu, a to  je  svakako imalo  utjecaj na stanje  sigurnosti u  
tom  segmentu. 
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Imali  smo dva slučaja ozljeđivanja  kupaća, ali u svim slučajevima  se ne bi  moglo  
govoriti o  greškama osoba  koje  su upravljale  plovilom, tako  možemo konstatirati da i u  
tom  segmentu stanje sigurnosti je  bilo povoljno.         

Kada su u  pitanju ostali poslovi, prije svega, upravni  poslovi u  nadležnosti  
Policijske uprave, u segmentu  upravnih  poslova, uz  značajne izmjene  propisa  ulaskom 
Republike  Hrvatske u  Europsku uniju,  nastavljeno  je i u ovoj  godini sa uspjehom 
obavljanje  svih  poslova  kao i prethodne godine. Najmanji  broj zahtjeva građana za  
izdavanje  osobnih  isprava i rješavanje  statusnih  pitanja, pa se uglavnom svi zahtjevi  
rješavaju  ažurno, pravovremeno  bez većih   gužvi   i  čekanja u   redovima.  

Ono što se može  vidjeti i što  često ističemo  za  područje Policijske uprave nabavljen 
je  jedan prijenosni  šalter za obavljanje   upravih  poslova koji  koristimo i  dostupni  smo i  
na mjestima gdje  je  otežana komunikacija, na mjestima  gdje je potrebno  biti  i omogućiti 
obavljanje  tih  poslova i  rješavanja statusnog  pitanja  starijim i nemoćnim osoba koje imaju 
problema sa kretanjem i što se  pokazuje  kao  jedno od  dobrih rješenja. 

U  devetomjesečnom izvještaju obuhvaćeno  je i  period   turističke  sezone. Kao što  
nam je  poznato bila  je  to još  jedna gospodarski  vrlo uspješna turistička  sezona. Istru  je  
posjetilo  gotovo  3.393.000  stranih i  domaćih turista, što je  za  9 %  više u odnosu  na 
prethodnu  godinu. Ono što  vam mogu  sa zadovoljstvom reći da je  turistička sezona 
uglavnom protekla u  uvjetima povoljnog  stanja sigurnosti, da nije  bilo značajnijih  događaja 
ili  pojava koje  bi  negativno  utjecale  na stanje  sigurnosti, osim  jednim dijelom  ovih 
događaja na području Poreča i  okolnih  općina, o kojima sam prethodno već spomenuo. 
Moram    reći  da o  tome kada je bilo  vrlo    aktualno  razgovarali i imali  jedan od ranijih  
sastanaka  sa Gradonačelnikom Grada Poreča, sa načelnicima  tih  općina, sa 
predstavnicima  turističkih firmi  koje pokrivaju  to područje, upoznali ih  sa time što  smo 
radili, što poduzimamo, dogovorili  da i oni  sa svoje strane poduzmu dodatne mjere, što je 
dalo  određenih  rezultata.  

U periodu  turističke  sezone, odnosno u  prvih  9 mjeseci, a najviše u  tijeku  
turističke sezone, održan je velik broj kulturnih, vjerskih, zabavnih i  sportskih  okupljanja koje 
je  posjećivao veliki broj  građana, među  kojima  brojne  istaknute  osobe  iz političkog, 
kulturnog, vjerskog  i  sportskog  života. Sva ta okupljanja  su  protekla u  redu uz visok  
standard sigurnosti  te minimalnog  reda, rada  i  života građana. 

Nakon ulaska  Republike Hrvatske u  Europsku uniju uspješno  smo i  dalje  nastavili 
sa primjenom implementiranja europskih Schengenskih  te novih izmijenjenih  nacionalnih 
propisa koji uređuju  rad i  postupanje  policije, a najznačajnije promjene su u  radu granične 
policije, kretanje  boravka  stranaca, upravnih  poslova, kao  naravno i u  svim ostalim 
oblastima iz nadležnosti Ministarstva unutrašnjih poslova, odnosno  Policijske uprave 
Istarske.     

Uvodno  sam naveo podatke koji su  obilježili  stanje  sigurnosti  od povećanja broja  
kaznenih  djela, prometnih  nesreća, socijalnog  reda i  mira. Moram istaknuti  da  su  takvi  
trendovi, jednim dijelom i povećanja koje nije  posebno ni zabrinjavajuće ni  veliko, negdje 
očekivano, uzročnost posljedično u vezi, odnosno povezani su  sa dolaskom i  boravkom 
većeg broja turista  na ovom  području. Naravno, da veći broj  turista  koji  dolaze  i borave 
na  ovom  području, migracije  imaju i  utjecaj na događaje, odnosno   i  na određene 
pokazatelje i  određena događanja  na području  županije.  

Na temelju  tih, odnosno iznesenih  pokazatelja,  procjenjujem da je  stanje  sigurnosti  
na području  Županije prilikom  prvih  9  mjeseci ove godine bilo  zadovoljavajuće. 

Unatoč određenim objektivnim poteškoćama u  radu, a  pri  tom prvenstveno mislim  
na  nedovoljan broj zaposlenika u  Policijskoj  upravi, Policijska  uprava će i  nadalje 
smanjivati i  poduzimati  mjere aktivnosti iz  svoje  nadležnosti kako  bi se održalo povoljno  
stanje sigurnosti, a u pojedinim segmentima i poboljšalo.  

Pri  tom samo bih  dao  naznaku  nekih   osnovnih  prioriteta i  ciljeva u  narednom 
periodu, a to je  daljnji  razvoj i provedba niza preventivnih  aktivnosti, može se reći  sada se 
provode i  daju  određene rezultate, u  cilju  sprječavanja i  smanjenja  kaznenih  djela, 
prekršaja, situacija među  mladima, svih  oblika ovisnosti i  ostalih  sigurnosnih  događaja.  
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Zatim otkrivanje počinitelja  do sada zabilježenih značajnih  kaznenih djela, kako sam 
spomenuo  razbojništva, pa  i  nekih drugih  kaznenih  djela  koja  smo  evidentirali i u ovoj  
godini i u prethodnim razdobljima. 

Otkrivanje  kaznenih  djela i počinitelja u samoj  zoni pri tom mislim na gospodarski  
kriminal i korupciju, zlouporabu droga,  organizirani  kriminal i druge pojave. Eto, onoliko 
koliko  najčešće je to tako,  zadiremo u tu tamnu  zonu, koliko otkrijemo  takvih  kaznenih 
djela, toliko možemo  govoriti o  efikasnosti  našeg rada 

Navedenog broja prometnih nezgoda i  posljedica, posebno  smrtno  stradalih u 
prometu. Nastavak obuke, opremanja i evaluacija  dostizanja standarda i  kriterija za  
postizanje samog pristupanja Schengenskom prostoru. I  daljnja implementacija i 
prosperiranje ove  policijske zajednice  jedan od  strateških  određenja  Ministarstva 
unutrašnjih  poslova , naravno, i  Policijske uprave.  

Uvjeren sam da imamo dovoljno  snaga i  resursa da planirane ciljeve i ostvarimo, te  
da i  nadalje  osiguravamo  povoljno  stanje  sigurnosti i uvjete za  sigurno i  mirno  življenje 
građana na području Istarske županije. 

To  je u  najkraćim naznakama jedna ocjena i osnovnih  trendovi o stanju  sigurnosti  
na području Istarske županije. Obzirom da zbog  kratkoće vremena nije moguće detaljnije 
elaborirati, ali stojim na raspolaganje za  dodatna pojašnjenja  svega onoga što  je  potrebno 
i objašnjavanja  svih pitanja.  

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje  pročelniku  Policijske uprave Istarske gospodinu  

Dragutinu  Cestaru  na podnesenoj  Informaciji o  stanju sigurnosti Istarske županije   u  prvih 
9 mjeseci  2015. godine. 

Otvara raspravu za Klubove  vijećnika po ovoj  točki dnevnog reda, za  koju se  javio  
vijećnik Damir  Kajin, u ime Kluba  vijećnika  Istarskih demokrata.  

 
DAMIR KAJIN, u  ime Kluba  vijećnika  Istarskih  demokrata. 
Kada smo  kod stanja  sigurnosti, na stranici  2, dana je tablica o strukturi  

kriminaliteta, opći i organizirani, zloupotreba opojnih droga, gospodarski  kriminalitet, 
suzbijanje terorizma, ekstremnog nasilja, ratnog  zločina, prometa itd. Ukupno je  riješeno  
4232 evidentirana kaznena djela za  praćeni  period.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

Kakvo  je  stanje sigurnosti. 
Povećanje kaznenih  djela za nekih  20 %, prometnih nesreća za 5  %,  požara za  

111 %, to  je  jasno, ovisno, jedna je  bila  kišna, druga je bila  sušna godina, materijalna 
šteta 37,6 milijuna kuna. I prije nego  kažem o  samoj strukturi  kriminaliteta osvrnut  ću se na  
interpretaciju Ustavnog zakona, jer  se to  očigledno  tiče i  same policije. Želim ovdje  
potpuno otvoreno reći da  Ustavni zakon mora se poštivati o pravima nacionalnih manjina. 
To je   conditio  sine qua non. To  se ne može dovoditi u pitanje.  Mene isto   vrijeđaju  kvote, 
to  ću isto  podcrtati  i  naglasiti, ali  Ustavni zakon treba poštivati i iznad je  bilo  čije osobne  
volje. Mora  ga poštivati i policija, odnosno  Policijska uprava  Istarska. Ne znam kako je  to  
izraženo ovdje  kod  nas, ali  to  se mora učiniti. Na primjer  doći u dućan i uzeti  kruh zato  
jer sam  gladan i  reći  da u tom dijelu  neću poštivati pozitivne propise  nešto je  što  je  
nedopustivo. Domaće iz  Istarske županije  može poslati  10 %  ljudi, ali  kvotu, ako  je riječ o 
Ustavnom zakonu   valja poštovati. 

Drugo što  želim reći, u ovom skromnom izvješću na 8  stranica, stavit ću  sada 
naglasak, kao što je  činio i  načelnik u  svom obraćanju, na  zlouporabu droga. 2015. godine  
ovdje  se  bilježi  277 kaznenih djela, to je  povećanje za  28 % 2014. godine  214  kaznenih  
djela, gospodarski kriminal u porastu  10 %, 409  kaznenih djela, razriješeno  51 %  
slučajeva. Kod  gospodarskog  kriminala zašto  se ne upisuju  slučajevi. Nije  potrebno 
isticati  imena, ali  mislim da bi za  jedno  buduće izvješće trebalo upisati  te slučajeve da 
jednostavno znamo o  čemu  je  riječ. To  je saborska  procedura. Zašto  to  govorim? Zbog 
25 kaznenih  djela  zlouporabe  položaja i ovlasti. Neću pitati o kome je ovdje  riječ, ali  bih  
volio znati o  čemu  je zapravo  riječ. Volio  bih isto znati da li vi  gospodine  načelniče 
razgovarate o najrecentnijim nekim  slučajevima u  Istri, na primjer  o  jednoj  mornarici u  
Poreču, kupujemo od istarske  sirotinje  nešto  za  1 euro, preprodajom za  50, netko će  reći 
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u  redu, sjajan posao. Da li se ijedan kontraverzan slučaj u zadnjih nekoliko  godina  
naprosto  riješio od pogodovanja  nekretninama pa  nadalje. Da li  vi uopće kao  načelnik 
Policijske  uprave, vaša  uprava, išta po tom pitanju čini. Ali, Istra nam stagnira. Prije sam 
rekao  da od  2008. godine  od  početka krize  na ovamo  Istra  ostaje bez 9000 radnih  
mjesta. Toliko je  manje  zaposlenih, to je onoliko koliko  na primjer ukupno radi  u velikim 
turističkim tvrtkama i industriji zajedno, ne računajući  brodogradnju. U  tih  7  godina nije  se 
dogodila  niti  jedna relevantna investicija  na primjer u   industriji, ne računajući  prodaju  
velikog  Adrisa. U  zadnjih  4 godine u  Istri  nije  otvoren niti  jedan novi  hotel. I  tvrdim da je 
tome, između ostalog, razlog pogodovanje. Prošli puta kada smo  razgovarali o ovom 
izvješću spominjao sam slučaj, a i  vi ste se referirali  na njega, Marije Kapetanke, udate 
Palisiol, koja je zemlju  u  srcu  Rovinja  htjela prodati bratu  Izraelskog  predsjednika  
Simona Pereza. Njena majka  je  bila  istarska  heroina za vrijeme nacističke  Romelove  
ofanzive, satrta je cijela obitelj  od  oca, matere, tri sestre, dva brata, a i ona je  sama dva 
puta  ranjena. Govorim o  bratu  Simona Pereze. Informirao sam i Bečku  ambasadu  i  
Židovsku  općinu u  Zagrebu. 

Međutim, ja ću se   vratiti  na drogu, jer  ste vi  sami stavili  naglasak na to. Preko 
100.000 šprica se vraća samo udrugama i Institutu i onoj  udruzi u  Labinu. Kada sam pred 7  
dana pitao  ljude u  Institutu  recite mi  koliko je  točno za  9 mjeseci bilo  tih šprica, rekli su 
mi,  više ne brojimo  nego  važemo. 25 kilograma mjesečno samo  Institut prikupi šprica. To 
je  po mome oko  300 kilograma šprica  godišnje. Mislim da na taj način nije  moguće stati na 
kraj  više, ali se protiv  toga  treba boriti.  

 U zadnje  3 godine ja  priznajem da vaša policija  nešto po tome i  radi, malo  
zataškavate, malo  prešućujete, ali  ipak  nešto  radite. Počistili  ste između  ostalog  svoj  
Odjel za  borbu protiv  narkotika, što nije  bilo  lako, ali  reći  ću da mi imamo  problem, 
najveći, kao  Županija u Republici  Hrvatskoj , i to  svi mi znamo. Ja ću ovdje apostrofirati  
festival Dimension, Outlook. Nije da po  tome ne radite, radite, jer kada vaši izađu  na teret 
kod  50 ili  200 ljudi  nađete određene test psihotropske, kako se već kažu tvari. Šuti crkva, 
šute mediji, šuti politika, šuti  lokalna samouprava. I onda si  ja  postavljam pitanje što po tom 
pitanju može činiti policija. Jedno je  glas građana, drugo je  glas institucija, glasa nema, ali 
nam ljudi umiru. I Istra nam se, gospodo, inficira. Zaleđe Pule, to ću  reći  posve otvoreno, 
sela prema Marčani, prema Barbanu, naročito, i to  boli, barem nas neke  čine  doista u  toj  
našoj  nemoći, naprosto bijednima što se to   dešava i što se o tome, rekoh, ne govori., bilo  
da je riječ o  medijima, crkvi, lokalnoj samoupravi i  ne znam kome.  

Ovdje, između ostalog, spominje se i slučajeve  azila, zahtjeve za  prijem u 
državljanstvo. Jasno, ljudima treba izaći u  susret. Koliko je zahtjeva za azil zatraženo  na 
području  vaše   Policijske uprave. To  nisam ovdje  vidio, ali reći  ću što  će ova  migrantska, 
izbjeglička, svejedno  kako ćemo je  nazivati, kriza  trajati, a nitko  ne zna koliko  će vremena 
ona još potrajati, to  će i problem na ovim prostorima biti  sve veći i  bojim se da će se te 
migrantske  rute preusmjeriti i prema Dubrovniku i  prema Istri i dalje prema Italiji. Sve u 
svemu iz godine u godinu problem gospodarskog kriminala i droge  je sve veći. Želim 
vjerovati da je policija  autonomna  i  da će po tome nešto  i  poduzimati i  da nešto 
poduzima. 

Za kraj  slučaj List, - ministar Ostojić mi je  čak i pisani odgovorio da se  tu iz aviona 
vide podmetanja, pretpostavljam od strane politike, - pisalo je svojedobno  da je on uhićen 
kao  narkodiler, pa  sve demantirano, ali to sada  nije sada ni previše bitno, bitno  je da je  
netko, da je  ekipa  falsificirala potpise šefa Zagrebačke krim policije, službene pečate,  tekst 
itd.. i  da normalno  ne smije se po tom pitanju išta činiti. Nije toliko  upućeno  na  Policijsku 
upravu  Istarsku koliko  Policijsku upravu  Zagrebačku i  nadležno Ministarstvo.  

Međutim,  bez  obzira  na sve, čestitke na radu policiji. Ipak  su  to  sjajni  dečki i  
cure. Treba priznati da je  Republika sigurna država, kao što isto tako  možemo kazati  da 
svake godine   Policijska uprava  Istarska  ili vaši djelatnici  na čelu sa  vama, odrade 
ogroman posao na ovim prostorima, tako  da se svi s pravom možemo ipak koliko toliko  
osjećati  sigurnim, ali  naglašavam ono što je  najveći problem, to  je problem droge i 
problem gospodarskog  kriminala, i  o tome treba otvorno  govoriti. Ako  nećemo mi kao  
tijelo, kao  lokalna samouprava, onda dajte barem vi  po tom pitanju  nešto  poduzimati.    
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MIRJANA GALO, SDSS, pojedinačna rasprava, imam pitanje za gospodina 
Dragutina Cestara. 2011. godine u Puli  je ubijena Radmila Marković, a 2013. godine isto u  
Puli je ubijena Koviljka Radosavljević. Znam da ste nedavno  raspisali  nagradu  od  
50.000,00 kuna o saznanjima povodom tih  ubistava. Zanima me da li ste bliže rješenju i 
otkrivanju  ubojice ili ubojica  tih  žena.   
 Pošto  se više nitko  nije javio za  raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje  
riječ načelniku  Dragutinu  Cestaru, da odgovori na postavljena pitanja.  
 
 DRAGUTIN CESTAR, zahvaljuje  na pitanju  i prilici  da može i  na njih  odgovoriti i  
reći  nekoliko riječi.  
 Uvaženi  vijećnik gospodin Damir  Kajin je iznio  nekoliko  konstatacija, reći ću  
nekoliko  riječi  tome. 
 Kada je u pitanju poštivanje  Ustavnih zakona o  nacionalnim manjinama, kada su u 
pitanju zaposleni i zapošljavanje u  Policijskoj upravi  Istarskoj, rekao  bih da sustav 
Ministarstva unutrašnjih  poslova je  jedinstveni  sustav. Prijem i procedura prijema  u  radni 
odnos uglavnom je regulirana na način da se vrši centralni prijem na razini  Ministarstva i  
nakon toga se djelatnici, odnosno zaposle osobe  raspoređuju  po policijskim upravama. 
Ovog trenutku  nemam kod  sebe detaljne podatke brojčane, statističke, ali unutar sustava 
Policijske uprave ima zaposlenih pripadnika  svih  nacionalnih  manjina, svih  zajednica, tako  
da mislim da tu  nema nikakvog  spora i da nema nikakvog zanemarivanja tih zakonskih  
obveza.   
 Problem zlouporabe droge, naravno, on  se  uvijek potakne, evo i  na prošloj sjednici 
Županijske skupštine Istarske  županije u  niz  prilika, jer je  zaista  jedan ozbiljan društveni 
problem Naravno, problem sa kojim se treba baviti čitava društvena zajednica, a ne  samo  
jedan segment. Policija je  samo  jedan, ja  bih  rekao, jedan od kotačića u  rješavanju  tog 
problema, jedan od segmenata represivnog  sustava, i mi  zaista se trudimo i nastojimo  naš  
dio posla što kvalitetnije  i  što više obavljati i zahvaćati. Povećan broj  kaznenih  djela, kao 
što sam rekao, ne ukazuje na to  da  je  bitno pogoršano stanje u  toj oblasti  na području 
naše županije, nego ukazuje jednim dijelom na to  da policija  radi  svoj  posao. Mi  bismo 
mogli  biti  indiferentni prema  tome, ne raditi  posao i  ne bi bilo kaznenih prijava, ni kaznenih 
djela, onda  bi  možda mogao  netko zaključiti  da je stanje dobro. Međutim, stanje ne bi bilo  
dobro. Naravno, dugoročno i kratko  bi se  to  reflektiralo kao  bumerang i osjetilo u  nekoj 
ukupnoj problematici. Ali, opet poduzimamo  sve ono što  je  moguće da se sa represivnog  
aspekta problem rješava. Ulaze i  na prevenciju, kako sam  rekao, imamo niz  projekata. 
Primjerice ima jedan nacionalni  preventivni projekt na razini države, koji se provodi  na 
području  naše županije, Zdrav za  5, kroz  koji  se nekoliko  ministarstava zajedno, pa  naše 
Ministarstvo, promovirati  zdrav način  života, ukazuje na problem ovisnosti. Samo u  
protekloj  godini  provedena je edukacija po  osnovnim školama, gotovo  4000  učenika je 
obuhvaćen takvom edukacijom, dio i obrazovnog  osoblja, nastavnika, učitelja, dio  roditelja. 
To je samo  jedan od  načina kako i  na koji  način  pokušavamo i  na naš dio  aktivnosti i 
obveze  u tom preventivnom smislu ispuniti.  
 Kada je u putanju droga  bilo  je  pitanje koliko  je umrlih  osoba itd. Nisu  to  podaci, 
naravno, mi ih  pratimo, ali prvenstveno za  to  su  nadležne druge  službe, ali  moram reći  
da u protekloj  godini, odnosno u  prvih  9  mjeseci ove godine, nismo  zabilježili  ni  jedan 
smrtni  slučaj koji bi bilo  posljedica ilegalnog  konzumiranja  droga, odnosno  posjedovanja  
zlouporabe droga  na području županije. 
 Ono što  moda ne bi bilo  loše, to je  samo moje  razmišljanje, ako se zaista hoće još  
više i  detaljnije  razmotriti i ekscese na taj problem, da se možda razmisli o tematskoj  
raspravi  na tu temu, pa da se uključe  i  svi  ostali  segmenti i  sustavi  koji se bave i  
prevencijom, sustavi  koji se  bave tretmanom i liječenjem i  mi  koji  se bavimo  represijom, 
pa da se sa  tih  aspekata  sagleda i  vide  trendove, onda bi  se moglo  donijeti  možda, ne 
možda, nego  sasvim sigurno  jedna objektivnija slika o stanju ugroženosti i  stanju ovisnosti  
na području Istarske  županije. 
 Kada su u pitanju  ostali segmenti od gospodarskog  kriminala, organiziranog  
kriminala, isto tako sam rekao, imamo  povećan broj  kaznenih djela  u prvih  9 mjeseci ove 
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godine, što  ukazuje isto tako da  smo  nešto više zahvatili, odnosno  intenzivnije radili  na 
razrješavanju  određenih   kaznenih djela. Iz  razumljivih  razloga ja  ne mogu  govoriti o 
konkretnim imenima, konkretnim podacima. Sve no što možemo  reći, kao što znate, 
svakodnevno  dajemo  informacije za  javnost, informiramo  javnost i ono što je od  interesa 
sa onim  fondom  podataka koji je  to  moguće. Ali, evo, prihvaćam sugestiju  da za slijedeće 
izvješće, Informaciju, puštamo  nešto više i konkretnije  možda reći o pojedinim slučajevima, 
ukoliko je to, ali  naravno u okviru onoga  što je moguće. 
 Ovdje su  spomenuti  neki  konkretni  slučajevi, od slučaja Kapetanke, neki drugi  koji 
su se već ranije  spominjali. Reći  ću što sam rekao i prošli  puta, policija sa svog aspekta u  
suradnji s Državnim odvjetništvom, napravila  je  sve što  je  bilo u  našoj nadležnosti, 
prikupila je sve obavijesti, dostavila  Državnom odvjetništvu, naravno, našim službama i dalje 
da   poduzmu  mjere i da  provedu i  vide  da li ima osnove  za daljnje  postupanje. 
 Nešto možda još kada je u  pitanju da policija nešto  radi, nešto prešućuje, nešto 
zataškava. Odgovorno  tvrdim da nema ni prešućivanja, ni zataškavanja, pogotovo  nikoga  
poimenično, nikoga nekih  konkretnih slučajeva. Naprosto  radimo koliko je  god moguće, 
razrješavamo ono što je  moguće razriješiti i procesuiramo  sve ono za  što s uspiju utvrditi  
dovoljno  sumnje  i dovoljno dokaza da se može podnijeti  kaznena prijava.   
   Bilo  je pitanje migrantske krize. Evo, i ovdje se uvodno  kroz pitanje  to provlačilo  
nekoliko riječi, naravno, sa  našeg aspekta i onoga što  ja mogu  reći. 
 Kada su u pitanju  ilegalne migracije, samo  ću iznijeti podatak da u prvih  9  mjeseci  
na području  Istarske županije smo u ilegalnom prelasku  državne granice, odnosno ilegalne  
migracije, zatekli  13o  osoba. To je za  55 %  manje u odnosu  na prvih 9 mjeseci  prethodne 
godine kada smo imali u ilegalnom prelasku  državne  granice, ilegalne migracije, zatečeno 
294 osobe. U prvih 9  mjeseci  na području  Istarske županije ne da je problem eskalirao, da 
se  problem povećava, nego on je znatno  manji  nego što je bio u prvih 9  mjeseci prethodne 
godine,  a još  su znatno  mani  nego što je dviju  prethodnih godina.  Policija  kroz taj  svoj 
svakodnevni  rad nadzire, naravno, i štiti  državnu  granicu, kopnenu i  morsku. I  moram reći  
da su ti podaci o   zapisanim osobama  o  ilegalnim migracijama  egzaktni.  
 Bilo je  pitanje koliko je osoba zatečeno, odnosno koliko je  podnijelo  azil na području 
Policijske uprave Istarske, odnosno  Istre. Bilo je  nekoliko slučajeva koje su  osobe  kada su  
bile zatečeno u ilegalnim prelascima, ilegalnoj  migraciji, izrazile zahtjev i  želju  da podnesu  
zahtjev za   dobivanje statusa azilanta. Takve osobe  po proceduri, po protokolu, odmah  
vozimo i premjestimo u prihvatne centre u  Zagreb i provodi se daljnja  procedura. To  je  bilo 
svega nekoliko  slučajeva.  
 Migrantska kriza  koja   je problem na držano razini, rekao  bih  da nema nikakvog  
neposrednog efekta, uzročno posljedične veze i događanjima na strani  sigurnosti na ovom 
području. Naprosto, u ovih 9  mjeseci nekoliko  pojedinačnih slučajeva smo imali zatečene 
osobe iz  Afroazijskih  zemalja koje se najčešće pojavljuju  kao  osobe  koje tranzitiraju  kroz  
našu zemlju kroz  emigrantske  centre na razini  naše  države. Nikakva  posebna  
organizirana  aktivnost na  prebacivanju  njihovom ili da bi oni  tu  organizirano  dolazili ili  
prelazili  preko državne  granice.  
 Ovdje se spominje da li je Istra je  ili  se planira da će biti smještajno područje za  
ilegalne migrante. Ovdje  je nešto i gospodin Župan  nešto o  tome nešto  rekao. Naravno,  
da komuniciramo onoliko koliko je to potrebno i  da od  svoje strane da informiramo  o  
značajnim događajima ono što je   najviše značajno, to  sam rekao i  njemu i  evo  sada 
ističem, nikakve naznake, a ne bilo  kakvih inicijativa ili  aktivnosti prema Policijskoj  upravi  
Istarskoj za sada nema, koje bi upućivale na to da  bi se  ovdje na bilo koji  način planiralo 
smještanje  izbjeglica.  Pitanje , naravno,  konačno za  rješavanje izbjegličke krize, odnosno  
migrantske krize i eventualnih  smještajnih  kapaciteta je  pitanje za na  državnoj  razini, za 
naše  Ministarstvo,  ali ponavljam opet do  sada do  ovog   trenutka   nikakvih  inicijativa ni 
razgovara, bar što  se mene  tiče, u  tom smislu  nije  bilo i  nema nikakvo  govora  bar za 
sada.     
 Ono što ima na neki način  refleksiju  na naše područje, na našu  Policijsku  upravu  
Istarsku, da dio  naših  policijskih  službenika od početka migran6ske  krize  iz  naše 
Policijske uprave je angažiran na tom području u obavljanju  redovnih  poslova  na tom 
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području, kao  gotovo iz  svih drugih policijski  uprava. To  je onoliki broj  službenika koji 
možemo dati  kako  je to  dogovoren  na razini  Ministarstva i  nema ikakvog  negativnog  
utjecaja na redovno obavljanje posla  na našem području i za sada tu  nema nekih posebnih 
drugih problema. 
 Bilo je pitanje ubojstava gospođe Radmile Marković, kao i  gospođe Koviljke 
Radosavljević 2011. godine na području  Pule.  Rekao sam, pratili ste kroz moje izlaganje, 
naša aktivnost uvijek je usmjerena na razrješavanje najtežih  kaznenih  djela iz ranijeg  
razdoblja, svakako  su  to i  ta kaznena  djela, to su  nam jedina nerazriješena ubojstva na 
području  naše Policijske uprave Istarske. Koristili  smo i  tu  mogućnost  raspisivanje 
nagrade za  prikupljanje obavijesti i podataka. Nekih, ja  bih rekao, naznaka ima, nešto  smo  
dobili što  nam može biti  korisno i  u svakom slučaju na tom predmetu i  na tim predmetima 
intenzivno  radimo, prikupljamo  podatke. Na vaše pitanje  bih  odgovorio da  bliže smo  na 
razrješavanju  tih  kaznenih djela i uvjeren sam da ćemo i ta kaznena djela uspješno 
razriješiti.     
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje gospodinu Dragutinu Cestaru, načelniku  Policijske 
uprave  Istarske  na dano Informaciji i  konstatira  da je  Skupština primila na znanje  
Informaciju  o stanju  sigurnosti  na području  Istarske županije za  prvih  9  mjeseci  2015. 
godine.   

 
AD – 4 Prijedlog Proračuna  Istarske županije za  2016. godinu – I. 
             čitanje                             

  
Prije uvodnih izlaganja PREDSJEDNIK naglašava da želi još  jednom ponoviti  

proceduru koja je provedena i prošle godine. Na dnevnom je redu I.  čitanje Proračuna za  
2016. godinu , dana sva potrebna obrazloženja i provedena    rasprava. Nakon toga je rok za  
sve klubove  vijećnika i  sve vijećnike do  20.011.2015. godine, do slijedećeg petka,  da 
podnesu  amandmane, kako bi se isti  mogli obraditi i na slijedećoj  sjednici u 12. mjesecu o 
njima izjašnjavati  na konačno usvajanje  Proračuna. Prvo će Župan dati  dodatna 
obrazloženja onoga  što  je već  do  sada provedeno u toj proceduri. Vjeruje  da će i  vijećnici 
u  tome dati svoj  doprinos i da će se i ove godine donijeti Proračun za  slijedeću  godinu, koji 
će biti  provediv i koji će dati rezultate za  našu  Županiju. 

 Poziva Župana Valtera Flega da podnese prvo uvodno  izlaganje, a nakon toga i 
pročelnicu  gospođu  Slavicu  Benčić Kirac, da pobliže obrazloži  Proračun Istarske  županije 
za  2016. godinu. 

  
ŽUPAN, naglašava da će prije nego  što obrazloži  Prijedlog  proračuna Istarske 

županije  za  2016. godinu, dat par  natuknica. 
 Prijedlog  Proračun Istarske  županije za  2016. godinu je u  ponedjeljak bio tema 

Socijalno-.gospodarskog vijeća. Zahvaljujem se Socijalno-gospodarskom  vijeću  koji  je, 
barem u ovom mandatu, prvi put se očitovalo, vrlo pozitivno i prihvatilo Prijedlog Proračuna 
za 2016. godinu. Isto tako sam imao prigodu, zajedno  sa svojim suradnicima, razgovarati na 
klubovima  vijećnika, koji  su se odazvali našem pozivu, i  cijeli  ponedjeljak pričali sa vama. I  
nadležni  odbori  su na svojim sjednicama razmatati Prijedlog Proračuna Istarske županije za  
2016. godinu. Činjenica je da je ovogodišnji  Proračun  neusporediv  sa prošlogodišnjim ili 
onim prije, jer je  Ministarstvo  financija izdalo  nove obvezne upute. Ove  godine po prvi puta 
su  sastavni dio  našeg Proračuna, prvenstveno u evidencijskom smislu, i svi naši  korisnici.  
Uplate koje imaju  naši korisnici iz  proračunskih sredstava, ustanova, institucija,  i ulaznica 
kupljena u   muzeju, od roditelja uplaćena marenda djetetu u školi, prođe kroz  taj naš 
Proračun. Zato predloženi Proračun iznosi 570.000.000,00 kuna. Dio  koji se odnosi  samo 
na ono  o čemu  smo  svih  ovih godina pričali, to je Županija, iznosi negdje oko220, 
230.400.000,00 kuna, što  praktički znači da imamo ingerencije na 38/39 % Proračuna, a 61 
ili  62 % Proračuna su sredstva evidencijskog  tipa. To ne doživljavam krajnje loše s obzirom 
da  vjerujem da sutra idemo prema  jedinstvenom računu,  koji bi sigurno pridonio još većoj  
transparentnosti,  većoj efikasnosti  javnog  sektora uz  sve zamke koje nas mogu dočekati. 



24 

 

Prvenstveno mislim na Opću bolnicu  Pula koja,  kao što  vidite, nije  danas sastavni  dio tog  
Proračuna, jer je u  sanaciji. Niti su  sastavni  dio  Proračuna oni koji se financiraju  direktno 
iz  državne riznice, kao što  su  na primjer svi zaposlenici  u školstvu.  

Dakle,  na taj je način sačinjen Proračun. Pravovremeno ste dobili jedan enorman 
broj stranica na trećoj  razini, ali zbog  vas samih  htjeli  smo  još  više  razraditi  dio koji se 
odnosi na Županiju. Zbog toga ste  tako veliki  broj   stranica  dobili u zakonskom roku  od  tih 
desetak dana prije današnjeg  dana.  

Mislim da treba naglasiti dvije stvari.  
U Prijedlogu  Proračuna je izražen trend kojeg  svake godine radimo, koji  se i za  

slijedeću godinu vidi, još većeg ulaganja sa još manje troškova, iz razloga, kao  što ste mogli 
vidjeti, mnogi europski projekti  završavaju. Radimo velike napore u dijelu racionalizacije 
poslovanja, prvenstveno na smanjenju rashoda  na zaposlenima, materijalnih troškova, 
donacija itd. Te troškove. smanjujemo za čak 24,5 %, što znači  da ne želimo postati   kao  
javni  servis svrha sami  sebi, već želimo  preusmjeriti taj dio  sredstava prema investicijama, 
prema korisnicima. Zato mi je drago da 21 % ukupnih proračunskih sredstava ide u razvojne 
projekte. To definitivno  treba naglasiti, ali i reći, da to   neće utjecati na efikasnost, na 
dostupnost usluga, koje će se zadržati na istom nivou ili većem nego prošlih godina.  

Drugo što želim naglasiti je  nastavak svih projekata i  programa koje smo  
naglašavali i   razgovarali, dogovarali. Prvenstveno  mislim na mnoge projekte i programe u 
dijelu  pomoći gospodarstva, u dijelu pomoći  poljoprivredi, turizmu i infrastrukturi, sve ono 
što smo godinama  gradili da nastavimo  graditi i  slijedeće godine. 

I na kraju reći ću gdje je najveći naglasak na Proračunu  2016. godine. Najveći  
naglasak, nakon godina velikih  izdvajanja i pomoći, kao što sam rekao gospodarstvu, 
školstvu i ostalim djelatnostima, je  na društvenim djelatnostima, na dizanju i unapređenju  
društvenog standarda. Puno smo razgovarali, i ja osobno, i sa našim Savjetom za  
umirovljenike, sa  svim korisnicima treće životne dobi. Vjerujem da dijelim i vaše mišljenje da 
se trebamo  više okrenuti institucionalnoj, ali i van institucionalnoj  pomoći  takvim našim 
sugrađankama i  sugrađanima, gdje pričamo o  pomoći u kući, o  domovima za starije i  
nemoćne. Ali, isto tako  kada govorimo o društvenim djelatnostima, pričamo o školama i o 
zdravstvu.  O školama i prije sam nešto  rekao i pričao. O  zdravstvu puno toga je rečeno, ali  
možete vidjeti u Proračunu  da mnogi projekti i programi koje  provodimo  nad standardno, 
nevažno  da li je to pomoć u kući, da li je to hospiciji ili je to palijativna  skrb, kao i izgradnja   
Opće bolnice, što  se nastavlja i pojačava.  

2016. i  2017. godine želimo nastaviti aktivnost na naša 4 doma za starije i  nemoćne. 
U to ne želimo ići sami. Najprije želimo vidjeti tko  će biti  novoizabrana ministrica ili  ministar 
socijalne skrbi, kako  bismo zajedno i sa njima dogovarali ulaganje u Dom za  starije  i  
nemoćne osobe  «Alfredo  Štiglić» u Puli, u  Dom za  starije i  nemoćne osobe «Domenico 
Pergolis» u  Rovinju, u Rašu i  Novigradu, da bismo  bili  spremni se kandidirati  na natječaje 
Fonda zaštite okoliša  i  energetsku učinkovitost, jer imamo ukupan paket više od 
40.000.000,00 kuna. Kao što možete vidjeti predlažemo  mogućnost izdvajanja  kreditnih 
sredstava u iznosu od 22.000.000,00 kuna, jer želimo  biti  spremni s jedne  strane za  
natječaje Fonda, kao što je to primjer Doma za starije i  nemoćne sobe  «Aldredo Štiglić» u 
Puli, kada smo  dobili  3.000.000,00 kuna, ali  trebamo sami 60 % sredstava osigurati. Slično  
vjerujem da će biti jako  brzo  situacija  i  za  domove u Novigrad i Rašu. Ne želimo  tu  stati, 
već i  dizati broj korisnika, najprije krenuti  sa «Domenicom Pergolisom» u  Robinju, gdje sam 
razgovarao i dogovarao i sa predstavnicima Grada Rovinja, koji će jedan sličan model 
ponuditi  svojim  gradskim vijećnicama kako  bi osigurali investiciju od   30.000.000,00 kuna 
za nadogradnju, odnosno  osiguravanja 41 novog  mjesta za  korisnike, odnosno  gradnju 
velikog  dnevnog  boravka. Želimo imati  mogućnost  da krenemo u  velike projekte, u veliki 
paket 2016. i  2017. godine. Rekao sam već, ne želimo ići  sami,  želimo imati  mogućnost 
uključivanja u  različite natječaje, odnosno programe sutra Ministarstva zdravstva. 

Ostalo što u materijalu piše, ništa nije  novo, nego je kontinuitet svih  ostalih  godina 
vezano za  projekte ili  već započetih programa.  

Ovom prigodom želim se zahvaliti svima koji su  sudjelovali u  tome da dođemo  do 
današnjeg dana. Zbilja je  veliki  napor učinjen, prvenstveno zbog toga  jer smo  htjeli i  
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vremenski pratiti rokove, ali i obvezne Upute Ministarstva  financija, što  je iziskivalo jako, 
jako  veliki  rad našeg Upravnog odjela za  financije i proračun. Hvala svima koji su  vrlo  
konstruktivno  razgovarali  i na sjednicama nadležnih odbora i  na   klubovima  vijećnika, ali  i 
Gospodarsko-socijalnom vijeću.  

Pozivam vas za  kraj štogod vam nije  jasno ili imate pitanja da se obratite.  
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu na uvodnom obrazloženju i moli pročelnicu  

Upravnog odjela  za  financije i proračun IŽ, da uzme riječ. 
 
SLAVICA  BENČIĆ KIRAC, ističe da će sve podatke koje je  Župan iznio u segmentu 

Proračuna Istarske županije  za  2016. godinu najjednostavnije predočiti  kroz  brojke,  kroz  
financijske pokazatelje u ukupnom segmentu. 

U svom obrazloženju koriti  slajdove.  
Kako kaže, ovo su  novine i  aktualnosti koje su  već u  jednom dijelu i  spomenute u 

ranijem govoru, a čisto navedeno  na jednom slajdu sasvim neka obilježja koja  obilježavaju 
Proračun 2016. godine, a i pripadajuću projekciju za   2017. i  2018. godinu, jer se Proračun 
donosi za   srednjoročni proračunski okvir i trebao bi  kao takav kroz programe i projekte biti 
povezan sa Županijskom razvojnom strategijom.  

Opisno  smo  naveli, osim ovog  dijela smanjenja ukupnih  rashoda poslovanja, zbog 
njene  racionalizacije, kao i završetka  nekih evropskih  projekata, značajno  ulaganja u  
domove za starije i nemoćne  osobe  kroz  3 slijedeće proračunske  godine u vrijednosti od  
skoro  40.000.000,00 kuna, gdje smo  već istaknuli  zaduživanje u vrijednosti od  
22.000.000,00 kuna i  nastavak izgradnje svih  značajnih projekata koji  su već kroz 
proračune u  prethodnim razdobljima kao takvi bili navedeni detaljno, da ne čitam, neki  su  
ovdje  već i spomenuti. 

Visina Proračuna koja znači sučeljavanje prihoda i rashoda i  svih   naših  
proračunskih  korisnika  uvrštena u ovaj vaš Prijedlog Proračuna koji  je  pred vama, dovodi  
nas do toga  da  Proračun sada iznosi   570.000.000,00 kuna ili  140 % više u odnosu  na 
dosadašnji plan iz razloga tog  rasta proračunskih  korisnika.  

Ovdje ću ukratko spomenuti koji je proces bio izveden brojčano. Išli  smo  kao i svake 
godine do sada s temeljnim Uputama Ministarstva financija sa procjenom prihoda i  rashoda 
našeg dijela financiranja, naših  upravnih  tijela i prihoda i rashoda na koje mi imamo direktan 
utjecaj, i  tu  smo predložili i  oprezno  išli sa procjenom svih  prihoda, a isto tako adekvatno 
prihodima smanjenje i  rashodovne strane Proračuna, kako bismo otvorili prostor za nove  
programe i projekte i  na taj način, tek nakon smo uskladili  dio koji se odnosi  na 
Proračunska  tijela  Istarske županije, programe, projekte i  aktivnosti   koji su  nam poznati, 
a i dani  su  kroz  materijale analitički  da ih  poslije  možete sagledati detaljno na 4. razini za  
2016. godinu, na taj sustav smo nalijepili , da najplastičnije  objasnim, prihode i  rashode  
proračunskih  korisnika, tako će biti i  njihov  dio izvješćivanja, odnosno naše evidencije koja 
će ići samo knjižno, od  korisnika prihodi i rashodi isto tako  u  naš sustav evidencije, 
računovodstveni  sustav Istarske županije. Čisto  da znate kako  je taj proces išao. 

 On je izazvao proces na način da se naša struktura Proračuna bitno izmijenila. Mi  
smo do sada većinu  Proračuna imali  za  naše programe, projekte, upravnih  tijela, službi i 
odjela, koji su iznosili 72 % proračunskog kolača, odnosno ukupnog  Proračuna, a  onaj  
drugi  dio 28 % predstavljaju ustvari prijenos  prema decentraliziranim  funkcija koje smo  
preuzeli  još 1. srpnja  2001. godine. Sada je dijametralno  suprotna slika, odnosno  naši  
korisnici  u  našem proračunskom kolaču sada iznose 39:61 %, a mi iznosimo  39 %, a u  
projekcijama 2017. i  2018. godine isto tako taj  odnos je još  veći, odnosno korisnici  
zauzimaju  64 % od kolača, a mi  smo  na  36 % kolača.  

Da nekako najjednostavnijem  kažem koliko je to korisnika, to je 47 osnovnih i  
srednjih  škola, osim onih  osnovnih škola koje  su  u  nadležnosti gradova na području  
Istarske županije, naša  ustanova  Politehnika Pula, u dijelu  obrazovanja, sporta i tehničke 
kulture i u  nadležnosti tog  Upravnog odjelu.  

U  dijelu  zdravstva i  socijalne  skrbi su  to  naša 4 doma za  starije i  nemoćne koje 
smo preuzeli početkom decentralizacije i koje su  podržane i ovim kapitalnim ulaganjima. Tu  



26 

 

su  naše ustanove  u  zdravstvu, osim Opće bolnice Pula, Istarski  domovi zdravlja, Zavod  
za  hitnu  medicinu i  Zavod za  javno  zdravstvo Istarske županije. 

U  segmentu Odjela u koji se još pojavljuju  korisnici u  jednom dijelu, to je  Upravni 
odjel za  kulturu, gdje se pojavljuju  naši  muzeji sa svim prihodima i rashodima, Povijesni i 
Pomorski  muzej Istre, Etnografski  muzej Istre, Muzej suvremene umjetnosti  Istre i  naša 
Istarska kulturna agencija. Oni su  kao takvi  sadržani u ovom   proračunskom kolaču i ovdje 
su  u svim slajdovima iskazani  kao oznaka crvene boje i oznaka PK, što znači  proračunski  
korisnici u daljnjem sustavu  funkcioniranja  Županije.        

Rast svih  prihoda  i  rashoda  ogleda se kao  kroz  Proračun 2016. tako i  kroz 
Proračun 2017. i  2018. godine u strukturi prihoda. Struktura prihoda  nije toliko izmijenjena u 
segmentu svih grupa prihoda već samo u  najvećim dijelom u strukturi prihoda 65 i  66 konta, 
gdje se pokazuje gdje će se knjižiti  prihodi  namjenski prihodi  ili  vlastiti prihodi proračunskih  
korisnika   koje sam  ranije navela. 

A u strukturi primitaka gdje imamo ingerenciju samo mi iz Proračuna  županije ta se 
sredstva smanjuju i  to se ustvari  reflektira na smanjenje projekcije u  2017. i  2018. godine, 
jer kao što vidite  ti prihodi u sadašnjim projekcijama rastu, dovode do tog  nivoa od 518 
odnosno od  533.000.000,00 kuna.  

Materijal  je  obiman i detaljan, ali  kako bih vam nekako  najjednostavnije  približili te 
podatke napravili smo  još  jednu  analizu  da vidite  točno  grupe prihoda i  njihov  raspored 
po  skupinama, odnosno  koliko  se  od  njih  odnosi  na proračunske korisnike. To znači ovo  
što  sam rekla upravne pristojbe iz konta skupine 65 čak 150.000.000,00 kuna će se 
evidencijski  evidentirati  kroz  naš sustav na tom računskom kontu, a kod prihoda  od  
posebnih propisa i prodaje, to su vlastiti prihodi, oni su  sada 60.000.000,00 kuna.  

Dužna sam  reći da su  prihodi od poreza  i prihodi od skupine  63 ustvari prihodi i 
rashodi proračunskih  korisnika  koji su  se ili  do sada financirali iz našeg Proračuna ili  su  
se financirali putem decentraliziranih  funkcija ovih  prijenosnih  87.000.000,00 kuna.  

Vidite  da su i prihodi  Istarske županije procijenjeni  sa vrijednosti od 249 odnosno  
250.000.000,00 kuna, a nakon toga već  u Županovom govoru  ste čuli da su oni u 
rashodovnoj strani sa 220.000.000,00 kuna iz  razloga što  129.000.000,00 kuna mi iz  
vlastiti prihoda  Proračuna Istarske županije  financiramo  naše proračunske korisnike i vidjet 
ćete u  strukturi rashoda prelijevanje tih  sredstava.  

Možda je važno  za naglasiti da su se proračunski  korisnici  u ovaj  Prijedlog  
Proračuna uključili u sistem uravnoteženja prihoda i rashoda, odnosno  istih prihoda i  
rashoda, a da smo jedino  kod  Proračuna Istarske županije predvidjeli prijenos sredstava 
viška  od 5.200.000,00 kuna, što u  nekom dijelu  namjenskih  sredstava koncesija i  
sredstava lovstva, u vrijednosti od  3 milijuna kuna nenamjenskog  prihoda. 

 Moram istaknuti da smo prihode išli  sa procjenom svih prihoda  analitički  veoma 
oprezno, jer  se  procjena prihoda u pravilu  radila početkom mjeseca listopada i  smanjenje  
trendova  u  segmentu ostvarenja prihoda Proračuna za   prvih  9 mjeseci  2015. godine na 
razini prihoda,  gdje imamo  utjecaj poreza  na dohodak, išli oprezno sa plus 3 % , sukladno  
smjernicama  države, a županijske  poreze smo išli  temeljem smjernica i  naših  viđenja 
kako su  do  sada prihodi  naplaćeni 2015 godine.  

Manji  će biti prihodi od   pomoći od  Europskih projekata i nekog  drugog  djela 
prihoda,  znači utvari iz evidencije i kandidiranja tih  projekata i  to dovodi  do smanjenja 
našeg kolača u  segmentu prihodovne strane. To  možete vidjeti na primjer  prihodi od  
posebnih propisa i sve ostale stavke koje su  tu  sada iskazane kao  proračunske stavke  
same Istarske  Županije.   

Na isti  način  naš stupićasti  model  smo pokušali prikazati prihodovnu  stranu  
Proračuna. 

U  segmentu rashoda situacija je  bitno  drukčija, odnosno izmijenjene su struktura  
rashoda u dijelu gdje se proračunski korisnici znatno pojavljuju, a to su   rashodi za  
zaposlene, materijalni rashodi, financijski rashodi u jednom djelu,  kapitalni  rashodi, odnosno 
ulaganja u  imovinu  na naš konto  45. 

Trendovi su  takvi da ćemo  na mjesečnoj, odnosno na  tromjesečnoj bazi knjižiti i 
prihode i rashode proračunske  korisnika  kroz  naš proračunski  sustav. Materijalni  rashodi 
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za zaposlene i  materijalni  rashodi u pravilu će imati mjesečni  karakter i mjesečno  će se te 
stavke knjižiti ili iskazivati, a u izvještavanje  prema nadležnim institucijama, što činimo o sa 
Ministarstvom  financija, a i prema vama, imati  ćete objedinjena izvješća u  segmentu  
polugodišnjeg i  godišnjeg izvještavanja o izvršenju Proračuna.  

Struktura tih  rashoda  na ovaj analitički  način, da baš  vidite koliko        se od kojih 
odnosi  na proračunske  korisnike, a koliko  na nas,  najznačajniji dio su  plaće, kod 
proračunskih korisnika temeljem saznanja i onoga  što  smo zajedno  sa nadležnim odjelima,  
korisnicima, koordinirali u ovaj Prijedlog  Proračuna, prikazali u  segmentu  tablica i  svih onih 
klasifikacija  koje je  potrebno zadovoljiti sukladno Pravilniku i samom  Zakonu o proračunu, 
iznose  sada 147.000.000,00 kuna, materijalni  rashodi kod  korisnika  136.000.000,00 kuna, 
rashodi, one koje sam istaknula u  segmentu  kapitalnih, 30.000.000,00 kuna.  

Dužna sam vam možda navesti da se u  segmentu plaća pojavljuje veliki  dio plaća, 
najveći  dio plaća, u segmentu  zdravstva i onih  ustanova  u  zdravstvu  koje sam navela, i u  
manjem dijelu  kod naših  ustanova   gdje smo osnivači, dok kod  škola i ostale u segmentu   
državnog proračuna i  riznice.    

Materijalni  rashodi, svi  rashodi koji  se pojavljuju za  funkcioniranje svih naših škola, 
domova za  starije i  nemoćne i svih  elemenata koji su  naši,  doživljavaju se kao takvi neke 
promjene  u segmentu. Ovdje  možete vidjeti, a i u  materijalima smo  dali pregled  samih  
upravnih  tijela  Istarske županije i samih  rashoda i  funkcioniranje, da bismo došli do 
podataka o smanjuju rashoda koje financira sama Istarska  županija, to su rashodi za  
subvencije  koji  se umanjuju u odnosu na 2015. godinu, rashodi za  pomoći  radi provođenja  
projekata, rashodi za donacije sa 10 milijuna kuna. To zbog  Pravilnika koji smo u uvodnom 
pitanju obrazložili. Zbog  sučeljavanja, odnosno  usklađenja  sa procijenih prihoda, što iz  
ostatka nekih  namjenskih sredstava iz  nekih  ministarstava  koja su bila isto  tako  u 
segmentu primitaka i rashodovne strane elementirana tim skupinama  rashoda. U tom dijelu  
rashodi i ovo što  sam već  ranije unaprijed  navela, rashodi u  upravnim tijelima su 
220.000.000,00 kuna, a kod proračunskih  korisnika 350 odnosno 349.000.000,00 kuna.  

U segmentu grafa kolika će biti  slika iskazana i  kako  će se ti izdaci po našim 
skupinama iskazivati. 

Obaveza  je izrade, osim što imate pregled Proračuna na trećoj  razini  računskog 
plana i na četvrtoj razini, radi  lakšeg praćenja svakog  programa i po kontima, obveza  je  
povezivanja svih  programa, projekata i  aktivnosti, koje imaju obilježje  razvojnog projekta, 
ne samo u segmentu  da uzimaju  podlogu u  kapitalnoj  investiciji, nego u segmentu razvoja, 
njihovo  povezivanje  sa ciljevima sa Županijskom razvojnom  strategijom, i tu mogu  reći da 
od  570.000.000,00 kuna koliko  iznosi plan Proračuna, 118.000.000,00 kuna ide  u taj  dio 
razvoja, što bi bilo  21 %. Isto tako  sukladno  važećoj strategiji  moramo ih i  vezani su svi  
kroz materijale  na ciljeve, tako da prema ciljevima najveći  dio ide  na visoku  kvalitetu  
života, najveći  dio kolača, 54 milijuna kuna, odnosno 55 milijuna  kuna. Konkurentno  
gospodarstvo 24 milijuna kuna i zaštita prirodnih resursa 26 milijuna kuna. U  slijedećim 
godinama ti  postotci  su od  21,2 ili  23 %  s tim da vam  moram reći da je projekcija  u  
materijalima na drugoj  razini računskog plana iskazana prema tada važećim podacima koji 
su bili poznati pri  izradi Proračuna. I ono  će  kod svake izrade Proračuna biti  detaljno  
ponovno  sagledano, uzimat će se kao  baza  za  izradu Proračuna, ali će doživjeti  promjene 
sukladno  potrebama koje budu  tada iskazane.  

Analitički u  materijalima  su  dani, a i ovdje  na slajdu smo vam htjeli prikazati  dio 
razvojnih  projekata kako se oni  službeno sada zovu, da vidite  koji su to projekti koji  potiču 
razvoj u  nekom od segmenata konkurentnog  gospodarstva, u segmentu  razvoja  ljudskih 
resursa, u segmentu zaštite prirodnih  resursa i upravljanja softwerom, u segmentu  visoke 
kvalitete života i prepoznatljivosti istarskog  integriteta.    

Ovdje je to vezano  na 5 ciljeva. U sadašnjoj radnoj verzije naše strategije ovi  ciljevi 
biti će svedeni  na 4 glavna razvojna ciljeva, ali će  se svi ovi programi i projekti  će se u te 
iste ciljeve moći grupirati. 

U  nekim segmentima  temeljen  sadašnjih  iskustava, imamo sustava  koji  su sada 
poznati, povećanje na primjer u  nekim sustavima konkurentnog  gospodarstva  2017., 2018. 
godine, dok se kod  nekih , prvenstveno  kod zaštite prirodnih  resursa i upravljanja  
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prostorom, radi završetka i  stavljanja  u pogon Županijskog centra  za gospodarenje  
otpadom  Kaštijun . Svi  podaci za  2017. i  2018. godinu  su znatno  manji  nego što  je  
sada  poznato.    

U  segmentu  visoke kvalitete  života, pojavljuju se velike stavke koje se ulažu  u 
domove za starije i nemoćne osobe na području  cijele naše  županije, od stavke  45 do 
stavke  48 , gdje  smo  sagledavajući  cjelokupno  financiranje i zaokruživanje  financijske 
konstrukcije, iznašli više izvora financiranja, osim  kreditnog zaduženja od  22 milijuna kuna 
koje predlažemo  kroz Odluku o zaduživanju Proračuna, koji  je sastavni dio  materijala i dan 
vam je  isto  tako u  materijalima, i  fondove  Europske  unije, kao i  Fond za  zaštitu  okoliša i 
energetske  učinkovitosti. 
 Zaduživanjem bismo  realizirali u vrijednosti od  22.000.000,00 kuna s time  što bi 
procjena je do  sada, element procjene, 12.000.000,00 kuna koristili u  2016. godini, a   
10.000.000,00 kuna koristili u  2017. godini. I tu vidite kao  izvor financiranja, sufinanciranje 
Grada Rovinja u vrijednosti 15.000.000,00 kuna  kroz 3 proračunske godine. 
 Ja sam pokušala kroz brojke  predočiti  najvažnije karakteristike i  sastav Proračuna 
za 2016. godine  sa elementima projekcije  2017. i  2018. godine.  
  

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zahvaljuje pročelnici Upravnog odjela za  financije i  
proračunu  na danom obrazloženje. Otvara raspravu za  klubove vijećnika, za koju se javlja 
vijećnik Damir Kajin, ID. 
 
 DAMIR  KAJIN, ID, kaže: kako  to drukčije nazvati  nego  I. čitanje Proračuna Istarske 
županije za 2016. godinu. Imamo  780 stranica. Međutim, imajući  na umu, a prateći što se 
dešava u  Istri, a znajući da u nekoliko  zadnjih idućih tjedana samo u Puli doći će u pitanje  
ne stotinu, nego i  nekoliko stotina, da ne kažem tisuću  radnih  mjesta, mislim da ovaj 
Proračun mora više staviti  naglasak na socijalnu, odnosno  na jednu  gospodarsku  notu. 
Točno, došlo  je  do  dramatičnih promjena. I što  reći  samo za plaće i za  materijalne 
troškova osiguravamo negdje oko  350.000.000,00 kuna od 570.000.000,00 kuna. Iz  studije 
ili  bolje rečeno Ekonomskog instituta koji nosi  naslov «Utjecaj decentralizacije u  Republici  
Hrvatskoj na ekonomski  fiskalni položaj  Istarske  županije», možemo  vidjeti da u  Istri po  
stanovniku  ostvarujemo  35.965,00 kuna, to je bilo  za  godinu  2013., a po stanovniku  
trošimo  32.140,00  kuna, u državni proračun, ona  razlika  više vraćeno, više što  ostaje  
ovdje, odlazi  3.826,00 kuna.  U Zagrebu, međutim, po  stanovniku  ostvaruju 50.589,00 
kuna, po  stanovniku  se troši  33.362,00 kune, cirka 1000,00 kuna  više nego u Istarskoj 
županiji, u državni proračun odlazi  17.227,00 kuna. U  Istarskoj županiji, kao što znamo, 
2013. godine prihodovalo se 7,6 milijardi kuna, i  Istri se  potrošilo,  iz  naših proračuna, plus  
vratilo 6,9 milijardi  kuna, tako da je  2013. godine iz  Istre u  državni proračun otišlo  
716.000.000,00 kuna. Na taj  se novac  vraćao do onog iznosa od  6,9 milijardi  kuna, za  
mirovine  2.000.000.000,00 kuna,  za  zdravstvo 1.100.000.000,00 kuna, za  obrazovanje 
524.000.000,00 kuna, za socijalu  193.000.000,00 kuna i  da ne čitam dalje. 

Problem Istre je  bezobrazno  rastrošna lokalna samouprava. 2012. godine  trošak 
iste je  bio 1.136.000,00 kuna, 2013. godine  već   1.211.000.000,00 kuna, a 2014. godine 
preko  1.250.000,00 kuna, a  ove  godine treba izračunati, ali ovi novi  obračuni,  fiskalne 
kapacitete 42 jedinice  lokalne uprave i  samouprave, regionalne, to  smo  mi, premašiti  će  
iznos od  nekih sigurno  2.000.000,000,00 kuna.   

Meni  je drago  da se spominju 4 škole,  koje bi  javno-privatnim partnerstvom trebala  
financirati, između  ostalih,  i  država od  35 % do, ako  se ne varam, do 75 %, Opća bolnica  
koju  25 %  financira  Istarska  županija, 75 %  država, prva  rata na  naplatu  dospijeva 
2018. godine. Žalosti  me da se ne posvećuje  veća pozornost Rovinjskoj  bolnici, neću  reći  
da je ona devastirana,  
ali  radi  doista u otežanim okolnostima. Spominje se, između  ostalog, navodnjavanje u  
Valturi, Kaštijun, gotovo  u  cijelosti financiran iz  državnog proračuna. Ipsilon, nažalost ne, 
kojeg  100 % financira  državni proračun. Po meni on, jasno, mora ići, međutim, da li  će 
uspeti ući u javni dug Republike  Hrvatske to ostaje  da se vidi, ali  prema projekcijama  
Europske komisije Hrvatska  će u  2016., 2017. godini i u dugoročnom razdoblju.  biti zemlja 
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s najvećim rizikom deficita proračuna u  Europi. Za kamate iduće godine će doći  4,2 % 
GDP-ia, što je 14.000.000.000,00, ove godine  11.000.000.000,00 kuna i  to će determinirati  
sigurno  mnogo  toga. 

Točno  je da Istra, rekoh, obilato puni  Proračun, veća je  uplata 700 i  toliko milijuna 
kuna bilo  2013. godine. Pustimo što to odgovara   dobiti  Adrisa,  kojemu  država čuva 
monopol, da toga  nema naš saldo  bi  bio  nula. Ali, otuda  treba početi. Gdje je problem ? 
Problem nam je u  činjenici što mi  danas imamo  9000 manje  radnih  mjesta no što  smo ih 
imali pred krizu  2008. godine  

Zašto  naglasak  staviti  na gospodarstvo ? 
64,9 milijuna kuna  su izdaci za  financijsku imovinu i otplatu zajmova, rekoh, rashodi 

za zaposlene, da budem precizniji, 177.000.000,00 kuna, jasno tu  su  škole, materijalni  
rashodi  166.800.000, kuna.  

Međutim, javljam se za  raspravu zbog dvije  stvari.  
Zašto su  sredstva Upravnom odjelu  za  zdravstvo i  socijalnu  skrb  manja 2016. 

godine nego  2015. godine. Dobo, netko  će  reći za  minimalni 3,1 milijun kuna, jednako tako 
sredstva Upravnog odjela za  gospodarstvo za 6 milijuna kuna. I zato se javljam za  riječ, 
naglasak socijala, zdravstvo, školstvo, gospodarstvo, to je  valjda jedan  conditio sine qua 
non . Vidimo ovdje koliko  povlačimo  sredstava iz Europske unije, državu  treba 
decentralizirati, ne ovako kako je  sada, ali  pustimo  sada to.  

Kada gleda ovaj  Proračun imam  dojam da ni  jedna kuna ne ide  tamo  gdje  gdje 
vladajući  nisu  na vlasti, kao  isto tako vidimo da prema Istočnoj obali  Istre defakto  ne ide 
niti  «jedna» kuna, gotovo. I  taj  dio se naprosto zapostavlja. I daj  dio  naprosto  stagnira. 
Naš počasni dobitnik «Zlatnog grba» ili  Grba županije  Istarske, neću  reći  da ima neke  
veze sa kamenolomom ispod  Raklja, ali, molim vas,   da se i proračunski  povede računa o 
onoj  devastaciji, jer Istočna obala  Istre, nažalost, je  doista zapuštena i prepuštena sama 
sebi. 

 Ono što čovjeka sigurno raduje  to su   domovi za  starije i  nemoćne osobe. Mi  
bismo, ako se ne varam, trebali da sa kreditom od  22.000.000,00 kuna sufinancirati  
dogradnju  Doma za starije i  nemoćne osobe «Domenigo  Pergolis» u  Rovinju, zatim 
ugradnju  energetske učinkovitosti u Dom starih i  nemoćnih osoba «Alfredo  Štiglić» u Puli, 
te izrada projektne dokumentacije za  nadogradnju tog  doma, dovršenju  projektne 
dokumentacije i dogradnju  Doma u  Raši  te  izraditi  dokumentaciju i osigurati učešće za 
projekt  energetske učinkovitosti Doma u  Rovinju. Imamo  situaciju, poglavito dolje u  Puli, 
da na dvokrevetnu  sobu  treba čekati  5 godinu,  jednokrevetnu  sobu gotovo  10  godina. 
Sada će  uskoro, vjerojatno,  možda za  godinu i pol ili  dvije, osloboditi prostor  stare  
Mornaričke bolnice i  vjerojatno  će biti  prostora  da se razmišlja i o   pretvaranju iste u  neke 
nove  sadržaje. Međutim, još  jedanput za socijalu, gospodarstvo, da ne govorim sada o 
posebnim ciframa, 22.000.000,00 kuna     

 
PREDSJEDNIK, upozorava vijećnika  Damira Kajina  da mu je isteklo vrijeme za  

raspravu i daje  riječ vijećniku  Tedi  Chiavalonu.  
 
TEDI CHIAVALON, IDS-HNS-ZELENI, ponovno ističe da  od kada je član  Županijske  

skupštine Istarske županije, uvijek kada se raspravlja o  Proračunu imam jednu  maksimu 
koju  ponavljam da sam zaista «tužan i razočaran». Tužan sam i  razočaran zato  što 
najrazvijenija  regija, najrazvijenija  županija u  Republici  Hrvatskoj,  raspolaže s 
Proračunom kakvim raspolaže.  Te brojke  su  još više poražavajuće danas kada vidimo 
konsolidirani pristup, kada na jednom mjestu vidimo  sve proračunske korisnike, izuzev plaća 
koje dolaze iz  proračuna, ali svi ostali proračunski  korisnici , osim Pulske bolnice, su danas 
konsolidirano prikazani u ovom Proračunu i taj  Proračun, vidjeli ste i  sami, koliko iznosi. To 
je  naprosto sramota, to je  naprosto nešto  što u  2015. godini nije prihvatljivo. 90 %  svih 
poreznih prihoda danas se sliva u  centralnu kasu.10  %  ostalih prihoda se sliva u  
proračune gradova, općina i  županija. Od toga  morate znati  da  5 %  od  tih  10  % ide  
Gradu zagrebu, a  ostalih  5 % ide  na sve ostalo. Ako znamo da  svaki dan koristimo vrtiće, 
škole, ceste, ako koristimo  igrališta, ako koristimo vodu, ako  koristimo  struju, to se sve 
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danas dešava na lokalnoj  razini. Tržnice, bazeni, sve potrebe koje danas naši  građani  
trebaju, odnosno  95 % svojih  potreba, oni  ostvaruju  gdje? Gdje žive, na lokalnoj  razini, 
bilo  to selo, općina, grad ili  županija. A imamo  tendenciju  da sredstva koja  odlaze u 
državni proračun umjesto  da se decentraliziraju i  da se povećavaju u korist  onih  teritorija  
gdje se takve  usluge i  nude, one idu u  obrnutom smjeru, idu tamo opet u državnu  kasu. 

 Naprosto  komentirati  takav proračun je  teško, ali se treba reći  da je danas 
decentralizacija  naprosto  civilizacijska  nužnost. Danas decentralizacija  znači brži  razvoj, 
danas decentralizacija   znači  kvalitetniju uslugu, jeftiniju  uslugu, jer da smo decentralizirani  
sigurno  bi  neke usluge mogle biti  jeftinije, sigurno  bismo mogli  raspravljati o onom nešto 
su kolege prije navodile, a to je smanjenje komunalnog doprinosa, smanjenje komunalne 
naknade, mogli  bismo, sigurno da bismo mogli. Danas decentralizacija  znači i veću  
transparentnost, jer pogledajte ovaj  Proračun  danas, ima 781 stranicu. Praktično  ne postoji 
stavke koja  nije precizno  navedena kome i  kada ide. Nažalost, moram priznati, doduše, da 
je ovaj  novi Zakon o financiranju  udruga donio  korak  natrag, po mojem mišljenju, u   
transparentnosti, jer smo prijašnjih godina  kroz  Proračun mogli  vidjeti, mi  kao osobe koje 
će izglasati Proračun., imali smo prilike vidjeti kome ti  novci odlaze, točno kojoj udruzi, kojoj 
asocijaciji, danas je to  nemoguće. Danas je to  jedan broj koji će raspodijeliti kasnije  
nekakvo  povjerenstvo, a da pri tom Županijski vijećnici, gradski  vijećnici, općinski vijećnici, 
neće imati priliku u tome odlučivati. Ono što je prijedlog  našega Klubova vijećnika IDS-HNS-
ZELENI, što  sam iznio i  na sjednici  Odbora za  financije IŽ., je da nakon što se takav jedan 
prijedlog  usvoji od strane županovih suradnika, da se na sličan način, kao  što to radimo za 
zdravstvo i za  kulturu svih ovih godina, da se na isti  način sve ostale udruge  isto tako dođu  
opet na ovo tijelo i da mi  dajemo  završnu  riječ. Mislim da bi to bilo  puno  više 
transparentno, kada  se govori o  ulozi ove  Županijske skupštine. 

Na kraju  ja ću reći samo  da prema brojevima  koje su nam ponuđeni možemo reći 
samo da je t Proračun jednog  kontinuiteta,  nema nekakvih velikih promjena u  Proračunu, 
osim u onome dijelu gdje  smo kroz  uštede,  činjenica je  da su kroz ove zadnje dvije godine  
napravljeni  veliki koraci u uštedama i u racionalizaciji  poslovanja, da smo te uštede zajedno 
sa nekakvim novim planiranim zaduženjima, planiramo utrošiti u ono što nismo  godinama 
mogli  činiti zbog  strukture  samog  Proračuna, a to je ulagati u domove za   starije i  
nemoćne. I  mislim da je  to  jedan dobar put. Mislim da je taj put koji  moramo nastaviti i  
kroz  slijedeće proračune. Ali,  ali isto tako, ja  ću  skrenuti  pažnju  da je danas nekoliko 
mojih  kolega o tome govorilo da se ovih dana otvaraju ponude za  javno-privatno 
partnerstvo za  gradnju  4 novih osnovnih škola. Ja pozivam vas Župane i vaše kolege da . 
ukoliko taj natječaj ne prođe, ako  ne bude  ponuda, da dođete ovdje pred nas da nam date 
model kako da sami  izgradim  4 nove škole u Istri zajedno  sa gradovima, zajedno  sa 
općinama. Mislim da trebamo  imati  tu snagu. Istra to  zaslužuje, naši gradovi, naprosto  nije  
normalno  da jedan Grad Poreč ima ili  Grad Buje imaju  škole kakve imaju. Nije  normalno 
da naša djeca idu  u onakvu Medicinsku  školu Ako država to  neće napraviti, ako  država u  
tome ne želi sudjelovati, ako  nas država u  tome ne želi poduprijeti, naprosto  moramo 
preuzeti  odgovornost za to i napraviti  to  do  kraja.  

  
PREDSJEDNIK; zaključuje  raspravu za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačni  

raspravu, za koju  se javila vijećnica  Nansi Tireli. 
 
NANSI TIRELI, Hrvatski  laburisti – Stranka  rada, kaže da joj je žao što  kolega 

vijećnik Tedi  Chiavaoon  na ovakav način raspravlja o ovom Proračunu, jer sada u ovih  8  
minuta smo više slušali predizbornu kampanju,  nego što smo slušali o Proračunu, slušali  
smo o decentralizaciji, pa  ću  se ja vrlo  kratko samo  nadovezati  na to. U protekle godine  
uistinu  nisam vidjela da je  IDS u  Saboru predložio bilo kakav prijedlog  zakona  kojim  bi se 
ta decentralizacija  dogodila ili  bilo  kakvu inicijativu  pokrenuo da bi se  određena sredstva 
iz državnog proračuna  vratila u  Županiju, osim što sam čula  da se o tome govori. Osobno 
sam isto tako za decentralizaciju i osobno  smatram da Županija  treba na bolji  način i 
kvalitetnije upravljati  novcem građana koji ovdje  ostanu. Za  to ima jako, jako puno modela, 
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ali definitivno  smatram da  problem nećemo  riješiti ukoliko samo o tome govorimo,  a  ne 
ponudimo kvalitetne zakonske prijedloge o kojima bi se onda i  kvalitetno  moglo raspravljati. 

Drugo, što se tiče udruga i  Pravilnika o kome smo danas govorili, govorimo o tome i 
prije smo govorili, nije ovo  replika, nego  govorim i ja  o tome, da ne bi bilo zabune, i  dalje 
se odlučuje kome  s će novci ići upravo u ovom prijedlogu  Proračuna za  2016. godinu, 
analizirajući stavke  koje u  tom Proračunu  jesu. Prema tome i  do sada su  povjerenstava 
odlučivala kome će ići određena sredstva sa pozicija 2.3 ili 4 milijuna kuna, jer su  
povjerenstva, primjerice, to isčitavamo i u ovome ostvarenju plana za  2015. godinu, vidjeli 
da puno projekata, primjerice, u  Uredu za kulturu koji su  bili  planirani, za koje su  sredstva 
bila planirana, nisu realizirani, ali  su se zato realizirali  neki  novi projekti. I o tome niti onda 
nisu  odlučivali  vijećnici Županijske  skupštine, nego su  odlučivala povjerenstva dijeleći onu  
svotu koja je  bila u  planu, odnosno u  Proračunu planirana. I  zato je dobro da pazimo  
kakve su ove  stavke u ukupnom iznosu i  da onda povjerenstvo ima obvezu i zadatak 
Županijskoj  skupštini, odnosno  vijećnicima, odgovoriti  na pitanje zašto  su se neka 
sredstva realizirala, a druga  sredstva nisu ili  neka koja  nisu bila planirana jesu, a druga 
koja  su bila planirana nisu ostvarena.  

Pohvaljujem ovaj Proračun i ovako  lijepi  analitički  pristup ovom Proračunu, 
razumljiv. Zahvaljujem svima koji su ga  radili na njihovom trudu. Razumljivo je, svatko  tko  
želi   može isčitavati određene stvari. I s obzirom  da smo rekli da imamo  pravo  podnositi  
amandmane na Proračun,  molim bih  sada i neke konkretne odgovore  kako  bismo  te 
amandmane mogli konkretno  i  napraviti.  

Što se  tiče smanjenja i  cijelog vremena  govorenja  o tome da se smanjuju  
materijalni rashodi i rashodi  i  rashodi za  plaće, ja bih samo radi  pojašnjavanja dodala da 
su se plaće  smanjile za  850.000,00 kuna, odnosno  za  2,7 %, a da su se materijalni  
rashodi smanjili  za  26,6 %. I  ako  me nešto veseli u tom smanjenju  rashoda, onda su to 
intelektualne i  osobne usluge koje su se smanjile za 3.755.101,00 kunu, jer je  to uistinu  u  
poslovanju i u   financiranju Županije u svim upravnim odjelima bilo vrlo, vrlo  zabrinjavajuće, 
jer je ispadalo da smo uz sve zaposlene koje imamo u Županiji u Upravnim odjelima, milijune 
i milijune  kuna davali za  intelektualne usluge i često  smo postavljali pitanja što to 
zaposlenici koji jesu  na plaći u  Županiji uistinu  rade kada nam trebaju ti milijuni kuna da 
bismo onda plaćali osobe  izvan radnog odnosa i osobe koje izvršavaju  određene usluge, a 
da Županija opet nije znala kakve se to usluge izvršavaju  i kojima je  to osobama izvan 
radnog odnosa isplaćeno  toliko i toliko  sredstava. 

 
PREDSJEDNIK, upozorava vijećnicu  Nansi Tireli  da joj je isteklo vrijeme za  

raspravu. /N.Tireli : Ja mislim da kolegi  Chiavalonu  niste vrijeme mjerili, a meni  jeste/. 
Jesam, jesam, oprostite. Molim  samo pojašnjenje. Ja sam mjerio vrijeme i kolegi  
Chiavalonu i svima koji su  do sada govorili. Ne prihvaćam tu vašu  primjedbu. Imate pravo  u  
pojedinačnoj  raspravi  na 4 minute, a kolega Tedi  Chiavalon je ima  8 minuta, jer je govorio 
u  ime kluba vijećnika.  

Za repliku se javio  vijećnik Damir  Kajin, a nakon  toga  Tedi  Chiavalon, ispravak 
krivog  navoda, jedna minuta. . 

. 
DAMIR  KAJIN, ID, kaže da će  još  jedanput  ponoviti, u Istarskoj županiji se za 

2013. godini prihodovalo 7.629.000.000,00 kuna. U  Istri se potrošilo, odnosno  vratilo se 
6.913.000,000,00  kuna. 90 % sredstava je  ovdje ostalo, odnosno  se vratilo. U državni 
proračun je otišlo 716.000.000,00 kuna. Za mirovine 2.000.000.000,00 kuna se vratilo, za 
zdravstvo 1.100.000,000,00 kuna, za obrazovanje 524.000.000.,00 kuna, za socijalo  
193.000.000,00 kuna. Sa tim novcima za  zdravstvo  koja  se vraćaju, za  obrazovanje, za 
socijalu, ne treba upravljati  nitko u Zagrebu, nego  sa tim novcima kao do  1990. godine 
trebamo upravljati  mi. Više  je u Proračun otišlo otprilike ekvivalent dobiti  jedne Adris  grupe 
716.000.000,00 kuna, kojim država čuva monopol. Da toga  nema saldo bi bio otprilike nula, 
ali  slažem se sa novcima za  zdravstvo, obrazovanje,  socijalu, treba upravljati tu.   
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PREDSJEDNIK, ističe da podatak što se tiče Adrisa nije točan, jer je  metodologija  
potpuno  drukčija u spomenutoj  studiji. To govorim samo  radi javnosti, jer se to  često koristi  
kao  argument koji  ne stoji.  

Imate pravo  na repliku, gospođo  Tireli ako  želite, ispravak netočnog  navoda Tedi  
Chiavalon. 

 
 TEDI CHIAVALON, IDS, naglašava da se javlja za  riječ radi  toga što to treba biti  

zabilježeno, inače misli da se on i njegova  draga prijateljica Nansi Tirela u  puno  toga slažu  
kada se govori o odnosu prema Istri i  o Istri. Ono što morate svi  znati, što je  činjenica, da 
nije bilo  IDS-a u ovoj Vladi, danas ne bi bilo Županijske skupštine, danas bismo kao  
vijećnici, vjerojatno, sjedili u  Gospiću ili u Rijeci. Mi  smo se tome usprotivili i  to je politički 
uspjeh  IDS-a. A  to  što  nismo  uspjeli u proteklom mandatu  osigurati dovoljnu razinu 
decentralizacije to je samo  stvar matematike, a matematika je bila  jasna. Vlada je  imala 
dovoljan broj ruku  da provodi politiku  koju je ona htjela i  IDS joj u tome apsolutno  nije 
trebao. .  

 
PREDSJEDNIK, pita da li  se još netko javlja za  raspravu o  Proračunu, pa daje  riječ 

vijećniku Vladimiru  Buršiću. 
  
VLADIMIR  BURŠIĆ, IDS-HNS-ZELENI, naglašava  da ima samo  jedno pitanje. U 

tabelama  vidimo  da je hospiciji u  tekstu  previđen, međutim, nema  nikakvih iznosa niti u  
Proračunu za 2016,, niti u projekcijama za 2017. i  2018. godinu. Želio bih znati  što to znači?                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i u ime predlagatelja poziva gospodina Župana   

da odgovori  na postavljena pitanja.  
 
ŽUPAN,  zahvaljuje svima na  konstruktivnoj raspravi, odnosno  na konkretnim 

pitanjima, hvala gospodinu  Tedi  Chiavalonu i apsolutno  se slažem sa time  da ovo zbilja 
jesu  nedostatna sredstva za  iole ozbiljnije investicije, zamahe, ali  trenutno je  kako  je, kaže 
naš narod  treba se «pokriti sa  plahtom koliko je ona  duga». Mi  to  uspijevamo. To se zove 
uravnotežen Proračun. Da imamo puno ideja, prijedloga, prioriteta, imamo i  vjerujemo  da će 
se upravo  to i desiti za što se on i  mi  svi  skupa zalažemo, a o je ta lučna riječ 
«decentralizacija», gdje  buduća Vlada, vjerujem, da hoće imati  sluha u  tom smjeru. 

Kada govorimo o prijedlozima dobro je gospođa Tireli  rekla, a ja  ću samo reći,  
vjerujte, bilo je  puno prijedloga, jer uvijek  nekako  poštujemo  tu  hijerarhiju, to su  ministri, 
to je  Vlada, to je  Sabor, bilo ih je, nešto treba biti iskren i reći   da nešto je i  realizirano i  
ostvareno, nešto nije, ali ne brinite, biti  će  sasvim sigurno opet po toj hijerarhiji  jako  puno  
konkretnih  prijedloga, dobrih  za  Istru i za  provedbu projekata, planova i  decentralizacije. I 
tri  su ostala  konkretna pitanja. 

Gospodina  Vladimira  Buršića, koji  pita za  hospiciji. Da, hospiciji  želimo i  hoćemo 
izgraditi na način da šolde za  hospiciji  osigurava  Porečka i  pulska   biskupija. Ja se s ovog  
mjesta želim gospodinu  biskupu i zahvaliti na tome. A mi osiguravamo  prostor  uz samu  
Opću  bolnicu i   novac za projektnu  dokumentaciju i to upravo  takvim slijedom i ide  dalje. 

Vezano  za dva konkretna pitanja gospodina Damira  Kajina, ja ću  sada i odgovoriti. 
Dakle, ne smanjujemo sredstva ni za  zdravstvo, ni  za gospodarstvo. Apsolutno  se slažem 
da gospodarstvo  je  izuzetno važno i da ga  želimo  na staviti  na sve mogu načine poticati, 
a sredstva koja knjigovodstveno se smanjuju, smanjuju se iz  3 razloga. Jedan je  dovršetak 
određenih  EU projekata koji se  knjiže na tim stavkama Drugo je jamstveni  fond. Prošle 
godine uspjeli  smo  realizirati zajedno  sa Ministarstvom gospodarstva, koje nam je  dalo  
4.000.000.000,00 kuna, što znači  da ukoliko ove godine se raspiše natječaj i dobijemo 
nepovratna sredstva, opet će se  sniziti  na tim stavkama, i dapače to  ćemo u  bilo  kojem 
rebalansu  Proračuna i predložiti. I treća stvar, kao što ste i  sami  rekli, jesu smanjenja  
plaće, koje se opet knjigovodstveno knjiže kroz  te stavke. A  ista je  situacija i u  zdravstvu. 
Jedno  su  plaće, drugo je lav yuor heart, koji se  završava kao  Europski projekt nakon tri  
mjeseca slijedeće godine. A treći detalj opet u  dijelu zdravstva, a ne odnosi se na izvorne 
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naše šolde, je odluka samog  ministra o smanjenju  plaćanja koncesija  privatnim 
pružateljima usluga u  zdravstvu to jest zakupnicima prostora.  

 
PREDSJEDNIK, naglašava da je  time zaključena rasprava. Ponavlja još  jedanput,  

rok za  predaju  amandmana je do  20.011.2015. godine, do slijedećeg petka u  Stručne 
službe Istarske  županije. Slijedeća sjednica  će biti sredinom 12. mjeseca 2015. godine, na 
koju  će doći i konkretni stavovi oko  tih amandmana i  gdje ćemo ići  i  na osvajanje  
Proračuna. 

Daje na glasanje  Zaključak da se upućuje  Prijedlog Proračuna za  2016. godinu  u  
II. čitanja i da se zaslužuje  predlagatelj  da za sve pristigle amandmane   pripremi konačni 
prijedlog  za II  čitanje koje će biti  sredinom 12. mjeseca 2015. godine.   

Nakon glasanja utvrđuje  da je  Skupština jednoglasno usvojila 
    
    Z A K L J U Č A K 
 

1. Upućuje se  Prijedlog Proračuna za  2016. godinu  u  II. čitanje. 
2. Zadužuje se predlagatelj putem Stručnih službi  Skupštine Istarske  županije  da sve 
pristigle amandmane  pripremi za konačni prijedlog  za II  čitanje, 
3. Sjednica  Skupštine Istarske županije održat će se sredinom 12. mjeseca 2015. 
godine na kojoj  će se razmotriti i predložiti za  prihvaćanje Proračuna za  2016. 
godinu.  
 

AD – 5 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o ustroju i 
             djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 

 
 Predlagatelj za ovu  točku dnevnog reda je  Župan Istarske županije. 

 
 Uvodno obrazloženje  je dao  MARIN GRGETA, pročelnik  Upravno odjela za 
decentralizaciju, lokalnu i  područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju  
IŽ, koji  naglašava da se Izmjene i  dopune Prijedloga Odluke o izmjenama i dopunama 
Odluke o ustroju i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije, odnose  na djelokrug  rada  i 
na neka druga tehnička pitanja upravo u Upravnom odjelu kojem je na  čelu. 

 Najkraće rečeno  radi se o tome da spajamo  dva dosadašnja  Odsjeka u  dijelu  
kojim se bavimo  lokalnom i  regionalnom samoupravom u  jedan Odsjek. To  radimo iz 
razloga što se  operativno  pokazalo  nepotrebnim imati dva aktivna Odsjeka, u  kojem je u  
jednom sjedila samo  jedna osoba, pa smo odlučili to spojiti  nazad u  jedan odsjek. Tehnički  
se mijenjaju  nazivi  Odsjeka za prostorno uređenje i  gradnju, na  način  da iz  naziv  
Odsjeka izlazi formulacija «sa sjedištem u tom i tom gradu». To  radimo iz  razloga što  nam 
se otvorila  mogućnost koja nas sve skupa  u  Županiji raduje, da jedan od tih  Odsjeka  
preselimo konkretno iz  Rovinja u  Bale, što  smatramo  jednim dobrim korakom u smjeru  
kako vidimo  mi  decentralizaciju  i unutar same Istre, gdje  postoji mogućnost  da se neke 
službe premjeste iz  gradova u  neke maje sredine. Smatramo da  to  može dati i nekakav  
razvojni  impuls i  donijeti nešto dobroga i tim manjim sredinama, tako da  nadamo se da to  
premještanja  sjedišta Odsjeka iz  Rovinja u  bale neće biti  jedino  te vrste. Izbacivanjem 
naziva, odnosno konkretnog sjedišta iz  naziva  Odsjeka za prostorno uređenje  otvara  nam 
se mogućnost  da  neku  buduću inicijativu odradimo na taj način da  mijenjamo Odlukom o  
ustrojstvu. 
 Treća izmjena koja se događa u ovom prijedlogu je da među  poslove koje  obavlja 
upravno tijelo dodajemo «poslove vezane uz  upravljanje i  raspolaganjem imovinom u  
vlasništvu Županije». Naime, do sada niti  jedno upravno tijelo Županije  nije imalo  izričito  tu  
nadležnost u  svom opisu  poslova. To je  vjerojatno  iz razloga što  Županija sama po sebi 
ima jako  malo  svoje imovine, ali  nešto imovine ipak ima, pa je bitno  da to postoji  negdje u  
opisu  poslova, a i  novi Zakon o   procjeni vrijednosti  nekretnina nam jer dao puno veće 
nadležnosti  vezano za  bavljenje imovinom općenito  na području  Županije, tako da e 
ukazala potreba  da nekom upravnom tijelu  to  stavimo   u nadležnost.  
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 I konačno što se tiče opisa  poslova Odsjeka za prostorno  uređenje i  gradnju, u 
važećoj  Odluci  su se  koristile  formulacije iz  Zakona o prostornom uređenju i gradnji, koji  
zapravo  ne vrijedi  već skoro  2 godine, i  formulaciju  smo  pojednostavili  na način da se ne 
navode direktni  poslovi iz  važećeg zakona, tako da nećemo  morati mijenjati  Odluku o 
ustrojstvu  svaki put kada se mijenjaju zakoni  koji  reguliraju prostorno  uređenje i gradnju, a 
nažalost oni  se u  Hrvatskoj počesto  mijenjaju.  
 Vezano  za Prijedlog Odluke, održana je sjednica  Odbora za statut i  poslovnik 
neposredno  prije današnje sjednice. Svojim Zaključkom je Odbor  podržao predložene 
izmjene . Moli,  da ih  podržite i Županijska  skupština. .  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelniku  Marinu  Grgeti. Otvara  raspravu  za  klubove  
vijećnika po ovoj  točci  dnevnog  reda.  Pošto se  nitko  nije javio  za  riječ zaključuje 
raspravu za  klubove vijećnika i otvara pojedinačnu  raspravu za koju se javlja  vijećnica 
Nansi Tireli.  
 

NANSI TIRELI, Hrvatski  laburisti – Stranka  rada, kaže da bi htjela   uputiti  samo  
jedno pitanje  s obzirom da u obrazloženju piše da financijska sredstva potrebna za  
provedbu  akata će biti  potrebno osigurati u  Proračunu  Istarske županije za  2016. godinu,  
gdje se radi o upravljanju imovinom u  vlasništvu Županije Istarske, a u  projekciji Proračuna 
za  2016. godinu plaće zaposlenika u vašem Upravnom odjelu sa 6.460.000,00 kuna padaju, 
odnosno planiraju se sa manjim iznosom, pa  sam samo  htjela pitati, obzirom na smanjenje 
iznosa za  plaće, od  kuda će se i  da li će uopće trebati  ta sredstva osigurati. 

    
Pošto  se više nitko  nije javio  za  riječ PREDSJEDNIK zaključuje raspravu  i daje  

riječ pročelniku Marinu  Grgetu da odgovori  na postavljeno pitanje. 
 
MARIN GRGETA, kaže da se zapravo  radi  o   formulaciji «Zlu  ne trebalo», o novom 

poslu  koji  do sada nije  postojao. Sada će Županija prikupljati za  područje čitave Istre 
kupoprodajne ugovore  vezane za  nekretnine  i da  će ih ubacivati u  bazu nekretnina iz  
koje će se izvlačiti  podaci  za  vršenje procjene. Po podacima koji su  nam do sada na 
raspolaganju, a zakon vrijedi već nekoliko  mjeseci, procijenili  da će to  biti  nekoliko tisuća 
predmet, odnosno ugovor  godišnje. Mi  ćemo u prvoj fazi  to pokušati  odraditi  sa kadrovima 
koje imam. Ja ću pokušati  nekoliko ljudi  iz svog  Upravnog odjela zadužiti  da uz svoje  
dosadašnje poslove koje rade, rade i te poslove. Vrijeme će pokazati  da li  će oni to biti u 
stanju  napraviti  bez da dodano ugrožavaju  tempo  sadašnjeg poslova  koje obavljaju, jer mi  
smo jako opterećeni  kao  Upravni odjel, imamo ogromne zaostatke. Prvenstveno, vezane za 
legalizaciju. Jednostavno  u sadašnjem stanju  broja   predmeta imamo premalo ljudi u 
odnosu  na broj predmeta. Ukoliko  to  ne bude išlo morati će se tražiti  nekakvo rješenje i 
možda zaposliti  nekakve dodatne ljude. Konkretno u procjenama koje smo dobili iz  
Ministarstva računaju da bi  na nekih  1000 ugovora  trebao raditi  jedan djelatnik  na  1000 
tih ugovora. Mi  računamo da bismo ih mogli imati  2000, što bi značilo dva djelatnika koja  bi  
radila samo  to. Mi  ćemo  s obzirom na okolnosti i politiku kojom se rukovodi  Županija  
svome  radu, pokušati  najprije iz  nekih svojih internih  resursa to  riješiti. Ukoliko  ne bude 
išlo  postoji  mogućnost  da ćemo  trebati  nekoga uzeti  da to  radi.  

 
ŽUPAN, upućuje veliku iskrenu zahvalu općinama Rovinjštine. Inicijativa je krenula iz  

područja  Rovinjštine, gdje  su prepoznali načelo supsidijarnosti, dali  podršku  Općini  Bale, 
koja je o svom trošku uredila prostor u  Balama, kako bi se tamo  građevinske dozvole mogle 
izdavati. I neka  to  bude, ako  žele, jedan putokaz i svim ostalim općinama ili  gradovima, da 
je  moguće Ured za  izdavanje građevinskih  dozvola, plastično rečeno,  približiti  građanima 
u općinama za  koje to  radi Županija.   

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Odluke o izmjenama 

i dopunama Odluke o ustroju i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije, te nakon glasanja 
utvrđuje da je Skupština jednoglasno  donijela  
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O D L U K U 

 
       o ustroju i   djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 
 

AD -  6 Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na 
             području IŽ za 2016. godinu 

 
 Predlagatelj za ovu točku  dnevnog  reda je  Župan Istarske županije Valter Flego.  
 Pošto  nije bilo  potrebno uvodno obrazloženje PREDSJEDNIK otvara raspravu  za  
klubove  vijećnika za  koju se nitko  nije  javio  za  riječ, otvara pojedinačnu  raspravu  za  
koju se javila Nansi Tireli. 
  

NANSI TIRELI, kaže da ima kratko pitanje i pita gospodine Zidarića: temeljem članka 
56 Zakona o koncesijama radimo  ustvari plan davanja  koncesija  na pomorskom dobru za 
slijedeću  godinu. U strukturama koncesija  za  gospodarsko  korištenje ribarske luke Ližnjan-
Kuje, Općina Ližnjan, je  bila  u  planu davanja  koncesija na pomorskom dobru prošle 
godine kad se donosio  plan za  2015. godinu, pa  me interesira zašto  ta koncesija  nije 
dana po planu i zašto je  sada opet imamo u planu za  2016. godinu.  
 

Pošto se više nitko  nije javio za  raspravu PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje 
riječ pročelniku  Josipu  Zidariću  da odgovori  na postavljeno pitanje  vijećnice  Nansi Tireli. 

 
JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za  održivi razvoj  Istarske  županije, 

kaže da je Ližnjan  krenuo u izradu  od jednog prostornog plana za  cijelu uvalu  Kuje. U  toj 
uvali je i ta  ribarska  luka. Trenutno je plan u donošenju. Kada bude  donesene  temeljem 
toga  plana će se odrediti pomorsko  dobro  na kopunu i na mortu i  temeljem toga  se tek  
može ići u koncesiju. Mi smo  čekali  Općinu  da donese svoj prostorni plan za uvalu  Kuj, 
Bez  toga  ne možemo ići  naprijed. Ili  mora biti lokacijska  dozvola ili  prostorni plan.  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Plana davanja 

koncesija na pomorskom dobru na  području IŽ za 2016. godinu, te nakon glasanja  utvrđuje 
daje  Skupština jednoglasno  donijela 

 
P L A N  

 
davanja koncesija na pomorskom dobru na  području IŽ za 2016. godinu 
 
 

AD – 7 Prijedlog Zaključka o odobravanju Programa rada Savjeta 
             Mladih Istarske županije 
 

 PREDSJEDNIK, pozdravlja predsjednika Savjeta mladih  Istarske županije, 
gospodina Andreja  Jurkovića, i  moli ga da  obrazloži prijedlog  Progama  
  

ANDREJ JURKOVIĆ, predsjednik Savjeta mladih  Istarske županije, kaže: 
Drago mi je  da imam priliku predstaviti vam Prijedlog Programa rada novog   saziva 

Savjeta   mladih Istarske za 2016. godinu, kao što je glas Savjeta mladih, unapređenje 
položaja mladih  u društvu, međusobna suradnja Savjeta na razini  gradova i  Županije, te 
razvojna sustava sa organizacijama  civilnog  društva i regionalne i  lokalne samouprave.  

Na našoj prvoj sjednici odlučili  smo  temeljiti  naš Program na 3 aktivnosti, odnosno  
3 područja djelovanja koja smatramo  da su bitna za mlade. Naš program je temeljen na 
Nacionalnoj strategiji za  mlade od 2014-2017. , što je u  skladu  sa Zakonom savjeta mladih. 

Tri ključna stupa ovog  Programa čine nam informiranost mladih i  međusobna 
suradnja, što  smatramo   da zatečeno  stanje  Savjeta koje smo zatekli  je nedovoljan, 
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odnosno neprihvatljivo. Shodno  tome smo donijeli  određene mjere s kojima ćemo  to  
poboljšati. Smatramo  da se aktivno  moramo pozabaviti ovom problematikom, shodno  tome  
otvorili  smo  komunikacijske kanale koje smatramo da mladi  najviše koriste, a to su 
društvene mreže, te internetski  portali, gdje  mislimo da  će doprinijeti  aktivnoj participaciji 
mladih u  suradnji  sa nama,  uspostava suradnje, kontakt s aktivnim članovima Savjeta na 
razini  gradova i općina, poticanje na rad istih.  Smatramo  da moramo uspostaviti  bolju  
komunikaciju i  suradnju sa udrugama mladih, ostalim skupinama  bitne za  mlade. 
Osvještavanjem i informiranjem mladih u  Savjetu mladih pomoći će nama kao  Savjetu   da 
možemo  kvalitetnije obavljati  svoj posao, da možemo uključiti  mlade u donošenju  odluka 
koje su bitne za  njih. Dobar primjer je, recimo, uključivanje mladih, što smo  sada napravili 
po pravilima,  dali  smo izmjene o prijedlogu  Pravilnika za dodjelu stipendija, jer su mladi dali 
dobre  i  kvalitetne primjere s kojima smo išli prema Skupštini  Istarske  županije.       
   Jedan od glavnih problema  koji trenutno imamo , to je neprepoznatljivost i smatramo 
da ćemo  sa izradom vizualnog  identiteta pomoći da se mi  prepoznajemo, da se  naš  stav 
prepozna i da onda mladi se aktivno uključe u donošenju odluka.  
 Druga problematika koja nam je u  biti najveća, najviše bitna od svega toga  je 
istraživanje potreba mladih, kako bismo  kvalitetnije odrađivali svoj posao, odnosno  kao  
Savjet, moramo kontinuirano prikupljati  podatke o položaju mladih u društvu. Kako u 
Hrvatskoj, tako i u  Istarskoj županiji nedostatna su  istraživanja o ovoj problematici. Shodno  
tome u narednoj godini Savjet mladih će aktivno uključiti sve one skupine mladih koje se 
bave mladima, organizacije  civilnog  društva i regionalnu  samoupravu, kako bismo napravili   
radnu grupu  s kojom ćemo  napraviti  kvalitetne  temelje  za izradu  Regionalnog programa 
za  djelovanje za  mlade. Savjet mladih smatra da je to  ključni  strateški dokument politike  
djelovanja prema mladima. Za one koji  ne znaju, to je Strateški dokument koji  precizno 
definira na koji  način, kojim konkretnim aktivnostima, s koliko financijskih sredstava i u 
kojem vremenskom  razdoblju odgovoriti  na slične potrebe i interesa mladih. To je ono što  
izričito  fali i što mi ćemo  se zalagati i insistirati da se to sprovede.. Naravno, prije toga  
moramo napraviti preduvjete da bi taj Program i  kvalitetno  napravili.  

Županijski Program djelovanja za  mlade bi bio izraz snažne  kontinuirane skrbi za  
mlade na području  Istarske županije. Shodno tome  Savjet mladih će također poticati 
Savjete na razni  gradova i općina da naprave preduvjete i  da potiču izradu lokalnih  
programa djelovanja za  mlade, kao  što su primjer Medulina, Pule i Labina, koji su  napravili 
već lokalni program djelovanja za  mlade, te ćemo s time ići i prema ostalim Savjetima kako 
bismo znali  što  kvalitetnije potrebe mladih u  Istri. Samo razvijanjem tih  strateških 
programa djelovanja za  mlade sustavno ćemo  pristupiti procesu ispunjavanja  potreba 
mladih. 
 I kao treći  stup ovoga  Programa je zapošljavanje mladih, odnosno valorizacija  
volontiranja i edukacija. 
 Prema posljednjim informacijama za prvo tromjesečje 2015. godine broj nezaposlenih 
mladih iznosi 46 %, što od ukupnog broja zaposlenih 56% je na privremenom ili povremenom 
radnom odnosu, a prosječna dob  mladih koji se osamostaljuju, odlaze  od roditelja, je 33 
godine, što je  poražavajuća brojka. Stoga će se naš Program isto bazirati  na poticanju  
programa i projekata koji  promiču samozapošljavanje i zapošljavanje. Neke od  tih  mjera će 
biti  poticanje udruga s projektima s tematikom zapošljavanja. Podupirat ćemo i poticati 
stažiranje i  valorizaciju  volontiranja, što  smatramo da trenutno  volontiranja nije na zavidnoj 
razini, te ćemo poticati one poslodavce da to  volontiranje i prihvate  kao  jedan od oblika 
skupljanja iskustva i  vještina. Informirat ćemo  mlade o projektima udruga i organizacija koje 
provode projekte s ciljem za  lakši ulazak na tržište rada. Također  ćemo osmisliti i provoditi 
programe i  tribine edukacije mladih za  mlade poduzetnike.      
 
 Od ostalih mjera, pošto je Program dosta iscrpan, a pošto nemamo dovoljno 
vremena, tu ću napomenuti mobilnost mladi. Po Zakonu o savjetima mladih potiče se 
međusobna suradnja kako na nacionalnoj tako i na regionalnoj i  međunarodnoj razini, stoga 
ćemo i mi  poticati tu  suradnju kako  Savjeta gradova i općina, tako i Županijskog savjeta, da 
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sudjelujemo  na konferencijama  kako bismo  zajedno  kreirali i  nacionalnu politiku  mladih., 
što  smo  trenutno već u fazi  sudjelovanja i skeniranja.. 
 Da zaključim, Savjet mladih  aktivno  će sudjelovati u informiranju  mladih, u 
informiranju mladih za aktivnu participaciju i odlučivanju onih odluka koje se njih  tiče. Proširit 
ćemo edukaciju mladih za samozapošljavanje i zapošljavanje, da se valorizira volonterstvo, 
te ćemo  insistirati da se izgrađuju lokalni programi djelovanja za  mlade, te da se pokrene 
izrada Regionalnog programa  djelovanja za  mlade.    
 Ukratko  to bi bilo to  što se tiče Programa za mlade. Inače imamo  neke smjernice s 
kojima ćemo kasnije aktivno  provoditi sliku mladih u Istri.  
 
 PREDSJEDNIK, utvrđuje da se više nitko  ne javlja za  raspravu. I Izlaganje je 
bilo  dovoljno jasno i iscrpno, pa predlaže da Skupština usvoji Zaključak o prihvaćanju 
odobravanja Programa rada Savjeta mladih  Istarske županije. Nakon glasanja utvrđuje da je  
Skupština jednoglasno donijela 

 
Z A K L J U Č A K 

  
o odobravanju Programa rada Savjeta  Mladih Istarske županije 
  

AD – 8 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o utrošku 
             sredstava proračuna za sufinanciranje Programa predškole 
             u Istarskoj županiji u pedagoškoj 2014./2015. godini 

 
 Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 
 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno donijela 
 

Z A K L J U Č A K 
 

o prihvaćanju Izvješća o utrošku sredstava proračuna za sufinanciranje Programa predškole 
u Istarskoj županiji u pedagoškoj 2014./2015. godini 
 

AD – 9  Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o 
              kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu  
              sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene 
              ustanove u 2015. godini 
 

Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 
 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno donijela 
 

O D L U K U 
 

o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  
rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2015. 
godini 
 

AD – 10 Prijedlog II. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored 
                sredstava decentraliziranih funkcija u 2015. godini između 
                zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija 
                i  osnivačka prava     

 
Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 

 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno usvojila 
 

PRIJEDLOG 
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II. izmjena i dopuna Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija 
u 2015. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava     
 

AD – 11  Treće izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 
                2015. godinu 
 
Predlagatelj za  ovu točku  dnevnog  reda je Župan Istarske županije Valter Flego. 
 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 

naglašava da su ovo ustvari Treće Izmjene i  dopune Proračuna Istarske županije za  2016. 
godinu, jednostavno što mi kažemo tehnički rebalans, zbog  iskorištavanja, odnosno  
racionalizacije, u ovom materijalu točke 9. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke 
o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije 
za zdravstvene ustanove u 2015. godini, kao i  raspored između zdravstvenih  ustanova, bili  
smo primorani napraviti Treće izmjene i dopune sredstava Unutar Upravno odjela za   
zdravstvo i socijalnu skrb, i zato što se niti jednim drugim postupkom, odnosno  
preraspodjelom sredstava, nije moglo izvršiti ta preraspodjela s ciljem da se ta 
decentraliziran sredstva u potpunosti  utroše  do 31.12.2015. godini. Raspored sredstava 
samo dira strukturu  rashoda, prihodi se ne diraju, samo struktura  rashoda i  skupina konta 3 
i  skupine konta  4 , materijalne i kapitalne rashode. 

 
Pošto  se nitko  nije javio  za  raspravu, PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje  

na glasanje Treće izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. godinu, te nakon 
glasanja utvrđuje da je  Skupština jednoglasno prihvatila 

 
            T R E Ć E 
 izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2015. godinu 
  
AD – 12 Prijedlog Odluke o drugoj izmjeni i dopuni Odluke o 
               prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene 
              dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj 
              imovini osnovnih i srednjih škola Istarske županije za 2015. 
             godinu 
 
Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 

 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno donijela 
 

O D L U K U 
 
o drugoj izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene 
dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih 
škola Istarske županije za 2015. godinu 
 

AD – 13 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 
              Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Mate 
              Balota Buje 

 
Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 
 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno donijela 
 

O D L U K U 
 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Osnovne škole Mate Balota Buje 
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AD - 14 
c. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Medicinske škole Pula 
d. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri 
Pula – Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola 

 
Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 
 Skupština je  bez  rasprave odvojenim glasanje za  Ad-14 a) i  b) jednoglasno donijela 

pod 
AD- 14 a) 

O D L U K U 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Medicinske škole Pula 
 AD- 14 b) 

O D L U K U 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – Scuola Media Superiore Italiana Dante 
Alighieri Pola 
 

AD -15 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Statut Bolnice za 
             ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin Horvat“ Rovinj 
 

Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter  
Flego. 
 

PREDSJEDNIK, kaže da želi iskoristiti ovu prigodu da čestita novoj Upravi Bolnice za 
ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin Horvat“ Rovinj na rezultatima koje su postigli u 
protekloj godini i  to je jedan pokazatelj po kojem se vidi  kada izaberemo prave ljude da su u 
stanju i u  uvjetima, koji  su  stvarno loši, i dalje postići puno bolje rezultate i čestitam Upravi i 
svima u bolnici, svim djelatnicima koji su  to postigli.  

 
 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno donijela 
 

O D L U K U 
o davanju suglasnosti na Statut Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim.dr. Martin 
Horvat“ Rovinj 
 

AD – 16 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o  
               proširenju djelatnosti zdravstvene ustanove Istarski domovi  
             zdravlja osnivanjem djelatnosti oralne kirurgije 
 

Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Predlagatelj 
za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 

 Skupština je  bez  rasprave odvojenim glasanje za  Ad-14 a) i  b) jednoglasno donijela  
 

O D L U K U 
 
o davanju suglasnosti na Odluku o proširenju djelatnosti zdravstvene ustanove 
Istarski domovi zdravlja osnivanjem djelatnosti oralne kirurgije 

 
AD – 17 Prijedlog Rješenja o izmjenama i dopunama predsjednika i 
              članova Službeničkog suda Istarske županije Pazin, 
              Tribunale per il personale impiegatizio della Regione 
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              istriana, Pisino 
 
Predlagatelj za ovu  točku dnevnog  reda je Župan Istarske županije  Valter Flego. 

 Skupština je  bez  rasprave odvojenim glasanje za  Ad-14 a) i  b) jednoglasno donijela  
 

                                     O D L U K U 
o davanju suglasnosti na Odluku o proširenju djelatnosti zdravstvene ustanove 
Istarski domovi zdravlja osnivanjem djelatnosti oralne kirurgije 

 
AD- 18  Prijedlog Odluke o izmjenama i  dopunama Regionalnog 
     plana uređenja upravljanja  morskim plažama. 

  
Predlagatelj za ovu  točku  dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter Flego. 

Skupština je  bez  rasprave jednoglasno  donijela 
 
     O D L U K U 
 

o izmjenama i  dopunama Regionalno  plana uređenja upravljanja  morskim plažama. 
 

PREDSJEDNIK, podsjeća da je rok 20.011.2015. godine   do  slijedećeg petka za 
podnošenje  amandmana na Proračun Istarske županije i  najavljuje sredinom 12. mjeseca 
slijedeću  sjednicu  Županijske  skupštine Istarske županije na kojoj će biti  na dnevnom redu 
donošenje Proračuna  proračun i druge  točke dnevnog  reda.  

Zaključuje 26. sjednicu  Skupštine Istarske županije.  
Sjednica je zaključena u   14,40  sati. 
 
 
 
 

ZAPISNIK VODIO :                PREDSJEDNIK SIŽ: 
 
IVAN KLARIĆ                 VALTER DRANDIĆ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


